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Biroul Politic al Comitetului Central al Partidului Muncito
resc Romin a hotărit să convoace pentru ziua de joi 30 noiem
brie a.c- ședința plenară a Comitetului Central al Partidului 
Muncitoresc Romin, cu următoarea ordine de zi:

1. — Darea de seamă a delegației Partidului Muncitoresc 
Romin la cel de al XXII-lea Congres al Partidului Comunist al 
Uniunii Sovietice.

2. — Examinarea prevederilor proiectului de buget al stai 
tului pe anul 1962.

GfcNTRU 5.000 KG. PORUMB BOABE LA HA
ÎN CULTURA NEIRIGATA

Pâmintui bine lucrat
Izvor nesecat le rodnicie

Da vorbă cu cițiva fruntași în cultura 
porumbului de la G. A. S. „Ion Roată", 

regiunea BucureștiAnul acesta gospodăria de stat „Ion Roată" din regiunea București și-a depășit cu mult producțiile planificate la toate culturile de cîmp, La porumb, bunăoară, a InK<(GH. GEORGESCU secției Cioara. șeful
— Toamna aceasta a adus muncitorilor secției noastre multă bucurie, încă din primele zile de cules, recolta de porumb s-a anunțat a fi deosebit de sună. Pe întreaga secție am izbutit să realizăm o producție care întrece de două ori pe cea planificată.Acest rezultat îmbucurător, cu mult superior celui din anii precedent, este rodul activității însuflețite a tuturor lucrătorilor secției. Pentru că vorbim de munca oamenilor, de cei care cu mintea și brațele făuresc producțiile, trebuie să amintesc neapărat și despre cițiva dintre fruntașii noștri. în fiecare campanie agricolă, acolo unde se cerea mai multă putere de muncă, mai multă pricepere, s-au aflat membrii și candidații de partid, constituind astfel exemple demnț de urmat pentru toți lucrăto» rii secției. îndrumați în permanență de organizația de partid si cu sprijinul comitetului sindicatului, am izbutit să antrenăm anul acesta in măsură mai mare pe muncitori la îndeplinirea sarcinilor de producție, să ajutăm mai mult pe cei rămași în urmă să se ridice la nivelul fruntașilor.Trebuie spus că anul acesta am izbutit să organizăm și si urmărim mult mai bine întrecerea socialistă care se desfășoară în cadrul secției, pe brigăzi si individual între lucrători. Acest fapt ne-a ajutat să mobilizăm Întregul colectiv de lucrători ai secției în îndeplinirea sarcinilor de plan, să executăm fertilizarea și pre-

tăm această lucrare 
lui mult mai bine decît în anii tre
cuți. Pe cele 174 hectare lucrate, anul 
acesta de brigada de mecanizatori 
pe care o conduc, porumbul a urmat 
după diferite plante premergătoare: 
108 ha după păioase, 63 ha după le
guminoase și reștul după prășitoare. 
îndată după ridicarea recoltelor, am 
executat arătura adîncă la 30 cm.

fost realizată o recoltă cum rareori s-a întîlnit în această parte a Bărăganului: 5.200 KG BOABE LA HA DE PE ÎNTREAGA SUPRAFAȚA DE 880 HA.Este firesc ca atunci cînd se obțin recolte bune, superioare anilor precedenți, să-ți pui întrebarea : pe ce căi s-a putut ajunge Ia astfel de recolte ? Am rugat pe cițiva din fruntașii gospodăriei să ne răspundă la această întrebare, socotind că experiența lor va fi de folos și altor unități agricole socialiste. Le dăm cuvîntul.
de bază a solu- crare de cit mai bună calitate. Am respectat totodată și adincimea indicată de îngropare a semințelor. Pentru condițiile gospodăriei noastre introducerea semințelor de porumb la adîncime mai mare (12 cm) are foarte mare însemnătate. Ne-am convins că în anii trecuți cînd semănăm mai în față, la 7—8 cm., plantele sufereau din cauza secetei iar multe din ele piereau.

Plenara C. C.
al Uniunii Sindicatelor 

din întreprinderile 
și instituțiile agricoleSîmbătă 25 noiembrie, au avut loc lucrările Plenarei Comitetului Central al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole.La plenară au luat parte membrii și membrii supleanți ai Comitetului Central. De asemenea, la lucrările Plenarei au participat reprezentanți ai Ministerului Agriculturii, A.S.I.T. și ai presei.Plenara a dezbătut munca desfășurată de sindicatele din unitățile agricole de stat pe primele trei trimestre ale anului 1961 și sarcinile ce revin sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole pentru realizarea planului pe anul 1962.Pe baza raportului prezentat și a discuțiilor ce au avut loc, Plenara a stabilit măsuri menite să contribuie la realizarea sarcinilor ce stau în fața unităților agricole de stat în anul 1962.

CONSFĂTUIRILE RAIONALE 
ALE COLECTIVIȘTILOR FRUNTAȘIConsfătuirile raionale ale colectiviștilor pentru alegerea delegaților la Consfătuirea pe țară sînt In plină desfășurare. Delegații la consfătuirile raionale dezbat cu însuflețire munca de pină acum, chibzuiesc gospodărește ce trebuie făcut pentru o și mai puternică dezvoltare a gospodăriilor colective și încredințează celor mai buni dintre ei mandatul de a-i reprezenta la marea adunare a colectiviștilor din Capitala țării.în cele ce urmează prezentăm cițiva oameni, cîteva fapte și aspecte de Ia consfătuirile ținute recent în raioanele Alexandria și Călărași, din regiunea București, cea de a doua regiune din țară cu agricultura complet colectivizată.

Efectuarea unor arături fără coame 
sau greșuri, la adîncime mai mare 
(in anii trecuți aram la 20—22 cm), 
a ajutat — după părerea mea — 
foarte mult la ridicarea producției 
de porumb.

Practica ne-a arătat că fn condi
țiile naturale ale gospodăriei noa
stre păstrarea unei cantități cit mai 
mari de apă In pămint este hotări- 
toare pentru soarta recoltei. De mare 
însemnătate în această privință este și executarea corespunzătoare a lu
crărilor solului în primăvară, îndată 
ce se poate intra cu mașinile in 
cîmp.

GHEORGHE ISPAS — maistru agricol
— Este foarte adevărat că tracto

riștii au exteutat lucrări de calitate 
mult mai bună decit în alți ani. 
Vreau să adaug că și după semăna
tul porumbului noi am acordat ace
eași grijă culturii respective. Astfel 
la scurt interval după semănat am 
lucrat terenul cu sapa rotativă cu 
părțile ei active întoarse înapoi. Am 
făcut aceasta deoarece terenul prin
sese o crustă puternică, iar stadiul 
de vegetație în care se găseau plan
tele nu ne mai permitea să lucrăm 
cu grapa cu colți reglabili. După 
sapa rotativă, cînd porumbul avea 
3—4 frunze s-a executat prășitul 
mecanic, între rînduri, completat cu 
cel manual pe rînd. La interval de 
10 zile s-a executat prașila a Il-a 
mecanică, iar concomitent cu ea, 
cea manuală. Trebuie subliniat că 
semixiînd in cuiburi și nu în rîn-

CRISTEA V. STAN — tractorist

38 G.A.S. din regiunea 
București au terminat 

efectuarea ogoarelor 
de toamnăPînă în seara zilei d.e 24 noiembrie, un număr de 38 G.A.S. din regiunea București au terminat efectuarea ogoarelor de toamnă, pregătind astfel condiții optime pentru obținerea unor recolte sporite in viitorul an. Printr-o mai bună organizare a muncii, folosind rațional capacitatea de lucru a tractoarelor în G.A.S. din regiunea București s-au executat ogoare adinei de toamnă pe suprafața de 101.051 ha. ceea ce reprezintă 92 la sută din suprafața plani ficată.

MIRCEA LASTNIC

Unul din cei aleșicomparațiilor

a țăranilor colectiviști.
Foto .- I "

Delegații raionului Alexandria la Consfătuirea pe țară

gătirea solului, semănatul, îngrijirea, într-un cuvînt toate lucrările cerute de cultura porumbului, în bune condiții agrotehnice. Pe unele suprafețe am realizat producții foarte bune da porumb dacă ținem seama de condițiile de climă specifice gospodăriei noastre și mai ales de faptul că nu avem posibilități de irigare. Astfel, la brigada a IlI-a condusă de maistrul a^Rcol Cristea Dimcea s-a obținut pe înweaga suprafață de 163 ha, în medie, 5850 kg. porumb boabe la ha. La realizarea acestei producții a adus o contribuție însemnată tractoristul Dincă Pândele, ajutat de mecanicul de întreținere Emil Nedelcu, amîndoi membri de partid. Acest fapt ne dovedește că avem posibilități să mărim și mai mult producția la ha în anul viitor. Rezultatele de pînă acum ne-au arătat limpede că pămîntul bine lucrat este un- izvor nesecat de rodnicie.

— într-adevăr, intervine în discuție tînărul tractorist Cristea V. Stan, membru de partid, în primăvara aceasta am dus o adevărată luptă pentru reținerea umidității în sol. De îndată ce s-a putut intra în cîmp, am grăpat ogorul cu grapa cu colți reglabili pentru a sparge crusta formată și a împiedica astfel pierderea apei prin evaporare. Ogorul a fost întreținut în continuare curat de buruieni și fără crustă, prin lucrări cu grapa cu colți reglabili sau cultivatorul, după cum a fost cazul.înainte de semănat, am executat o lucrare cu grapa cu discuri (G.D. 4.) urmată de grapa cu colți. Pot spune fără să greșesc că am mă- runtit atît de bine terenul da parcă ar fi fost' pregătit pentru grădină, înainte mergeau tractoarele cu grapele cu discuri și în urma Ion se în- sămînța porumbul. Discurile au fost astfel înclinate incit să puteiri afina solul pe o adîncime de 12—15 pentru a asigura porumbului un germinativ cit mai bun.Pentru cunoașterea modului

duri continui, cum s-a făcut în anii 
trecuți, am evitat răritul cu sapa

Ing. N. FLORIAN
(Continuata în pag. 3-a)

----------- ------------------------------

însemnate depășiri 
ale planului ia producția 

marfăAnul acesta Trustul regional Gostat Oltenia a acordat o mai mare atenție creșterii păsărilor. Dacă în 1960 doar 3-4 unități aveau sectoare avicole, în acest an circa 25 la sută din gospodăriile de stat din Oltenia au crescut păsări. Aceasta a contribuit ca planul la carne de pasăre și ouă pe Trust să fie îndeplinit înainte de termen. Bunăoară, pînă acum cîteva zile s-au livrat fondului central al statului peste plan 141.000 bucăți ouă. Prețul de cost al acestora a fost redus sub plan cu 57 de lei la mia de bucăți.
★Rezultate bune au fost obținute și în sectorul producției animale. Astfel, pînă în prezent gospodăriile din cadrul Trustului Gostat au livrat fondului central al statului peste plan 1.798.830 de litri de lapte, depășindu-și planul anual cu 20 la sută.O contribuție însemnată la depășirea planului la lapte a adus-o gospodăria agricolă de stat Cetate, care a obținut în 10 luni 3.623 de litri de lapte pe cap de vacă furajată, G.A.S. Filiaș cu 3.015 litri de lapte, G.A.S. Rusă- nești cu 2.845 litri, precum și G.A.S. Afumați, Segarcea și altele.

Sub aspectul condițiilor climatice, anii 1959 și 1961 au fost, pentru raionul Călărași, frați gemeni. Dar variațiile de temperatură, cantitatea de precipitații și repartizarea lor în timp au fost parcă mai nefavorabile în acest an. O comparație între producțiile realizate în cei doi ani este, de aceea, edificatoare. La principalele culturi, producțiile medii la hectar obținute în 1961 au fost mai mari : cu 311 kg la grîu, cu 560

de kg la floarea-soarelui și cu 1.698 de kg la porumb boabe. Deci in condiții naturale egale, producții mult superioare. Explicația e una singură : în 1961 regulile agrotehnice au putut să fie aplicate mai complet, ca urmare a posibilităților create de completa colectivizare a a- griculturii. Pentru producția anului 1961, de exemplu, a fost fertilizată cu îngrășăminte organice o suprafață de peste 16 ori mai întinsă decit

cea îngrășată pentru recolta anului 1959. în zece luni ale anului în curs, gospodăriile colective au vîn- dut statului la suta de hectare de aproape 4 ori mai multe cereale decît cu doi ani în urmă.Și creșterea fondului de bază și a întregii averi obștești ne oferă comparații foarte grăitoare. Ambele au crescut în numai doi ani de peste două ori, ajungînd la cifre impresionante: 80 și, respectiv, peste 150 de milioane de lei.

numele, fața-i a 
uitat

cm, patde

Puterea cointeresării
de laDin lucrările consfătuirii 

Călărași s-a desprins cu putere fap
tul că producțiile vegetale și ani
male cele mai mari au fost obți
nute de acele unități în care, pe 
lingă retribuția de bază după nu
mărul de zile-muncă efectuat, se a- 
plică de cel puțin doi ani ți retri
buția suplimentară. Lucrul în acord, 
cu retribuție ți după producția obți
nută, a întărit răspunderea colecti-

Buletinul muncilor agricole

★Recolte mari de porumb au fost obținute șl la secția Gîrbovi. O experiență prețioasă a dobîndit-o în această direcție brigada lui Gheorghe Ispas unde au lucrat mecanizatorii conduși de comunistul Marin Mihai. Aici a fost realizată pe brigadă CEA MAI MARE PRODUCȚIE PE GOSPODĂRIE : 6.100 KG BOABE LA HA. Despre unele aspecte aîe muncii pentru obținerea unei astfel de recolte ne-au vorbit tovarășii:
MARIN M1HAI șeful brigăzii a V-a de mecanizare completă.
— După părerea mea calea prin

cipală care a dus la obținerea pro
ducției mari de porumb a fost agrotehnica superioară aplicată acestei culturi. O atenție mai mare a 
fost dată fertilizării solului, măsură 
care s-a aplicat diferențiat de la 
parcelă la parcelă, pe baza planului 
de cartare a solului întocmit în gos
podărie și a rezultatelor obținute în 
producție. Ca îngrășăminte chimice 
au fost date cite 400 kg de super- 
fosfat la ha; el a fost îngropat în sol 
o dată cu arătura adîncă.

Pentru că a venit vorba de ară
tura adîncă țin să arăt că noi me
canizatorii ne-am străduit să execu-

funcționare a semănătorii de porumb 2 S.P.C. — 2, în cadrul brigăzii a fost făcut, cu mult1 înainte de începerea semănatului, instructajul necesar așa

am pornit la treabă bine pregătit.Pe data de 13 aprilie am început semănatul. înaintea acestei lucrări terenul a fost jalonat. Totodată mi-am reglat semănătoarea făcindu-i proba practică. Semănatul l-am făcut potrivit instrucțiunilor primite, în cuiburi, pe rînd, cu clapeții în brăzdare. Distanța între rînduri: 100 cm. iar pe rînd, între cuiburi, 36 cm. M-am străduit să execut' însămînțatul în rînduri cit mai drepte spre a-mi ușura apoi munca îa lucrările de prășit mecanic. Trebuie să mai arăt că n-am depășit nici odată la semănat viteza I-a mare, pentru a face o lu-

Că

In săptămîna care a trecut, ritmul executării arăturilor adinei de toamnă a fost intensificat in întreaga țară. Cele mai bune rezultate au fost obținute în regiunile București (83 la sută), Dobrogea (82 Crișana, Suceava, Banat, Mureș-Autonomă Maghiară nia (între 70—80 la sută).Cu toate că in perioada respectivă au fost disponibile pentru executarea arăturilor aproape toate tractoarele în funcțiune și atelajele, realizările obținute în Întreaga țară sînt încă nesatisfăcătoare. Precipitațiile slabe căzute în acest interval nu justifică volumul mic de lucrări. Arăturile adînci de toamnă au continuat să se desfășoare ales în regiunile doara, Argeș șiîn majoritatea suprafețe importante nearate și pe terenurile identificate pentru a fi însămînțate cu porumb spre a se obține în anul viitor 5.000 kg boabe la hectar în cultură neirigată. De pildă, în regiunea Argeș, din 22.021 ha identificate, au fost arate numai 14 800 ha; în regiunea Iași, din 18.573 ha s-au atat abia 6.664 ha, iar în regiunea Maramureș din 20.000 ha numai 13.510 hectare.Pînă zilele trecute, s-au încorporat în arături îngrășăminte naturale în proporție de 47 la sută și îngrășăminte chimice în proporție de 63 la sută față de prevederi. în regiunile Bacău, Ploiești, Argeș, Iași, Suceava, această acțiune trebuie mult grăbită ; de asemenea, în gospodăriile de stat din regiunile Brașov, Hunedoara, Oltenia, Crișana, Suceava, Iași și Argeș, este necesar ca încorporării îngrășămintelor organice în arăturile adînci să 1 se acorde mai multă atenție.In această săptămtnă, este necesar să se continue cu toate forțele disponibile și lucrările de pregătire și amenajare a terenurilor pentru plan-

la sută), Galați, și Olte-

în ritm scăzut mai Cluj, Bacău, Hune- Iași.regiunilor mai sint

l 
l

țări de pomi și vii executlndu-se plantările pe toate suprafețele prevăzute.In ceea ce privește acțiunea de stropiri la pomi trebuie arătat că în unele regiuni ca Bacău, Dobrogea, Cluj, lucrarea respectivă nu a fost începută, iar în altele — îndeosebi Ploiești, Hunedoara, Iași și Crișana,

realizările sînt extrem de miel. De aceea se impune a se lua grabnic măsurile necesare pentru organizarea și aplicarea stropirilor de iarnă.Este necesar totodată să se controleze permanent cnlturile de cereale de toamnă pentru depistarea atacului de zabrus și să se ia măsuri de combatere a dăunătorului

viștilor în muncă, i-a cointeresat 
puternic să lupte pentru producții 
cit mai mari. Gospodăriile colective 
din Cuza Vodă, Dragoș-Vodă și So- 
coale în care retribuția după pro
ducție se aplică de cițiva ani au ob
ținut anul 
2.000 de 
la ha.

Datorită 
cauze — cointeresarea colectiviștilor în rezultatele muncii — cele trei 
gospodării sînt fruntașe și la cele
lalte culturi, cit și la creșterea ani
malelor. Echipa I din brigada I a 
G.A.C. „Victoria" din Dragoș Vodă 
a cultivat 12 hectare de porumb și a 
obținut peste plan 7.400 de kg de 
porumb boabe. Colectivista Iacob 
Maria din Socoale a obținut de pe 
hectarul muncit de ea in cadrul e- 
chipei o producție ce depășește cu 
2.363 de kg pe cea planificată, pri
mind ca retribuție suplimentară

acesta 
kg deîn bună

X

EU

a

La gospodăria agricolă de stat „Costache Burcă", regiunea Dobrogea, continuă arăturile adînci pe terenurile ce vor fi cultivate în anul 1962 cu porumb ; de pe aceste tarlale colectivul unității și-a propus să obțină 5.000 kg boabe la hectar in cultură neirigată, in Niță Victor, împreună cu tehnicianul agronom N. gadă Victor Pascal și tractoristul Tudor Boierescu,
arăturii

fotografie : tov. ing. Kemal, șeful de bri- verificînd adincimea
Fote; I, HERȚIU

recolte de peste 
floarea-soarelui

măsură aceleiași

(Continuare în pag. 4-a)

Cind și-a auzit 
prins culoarea bujorului. S-a 
întrebător in dreapta, in stingă... Vn 
vecin i-a făcut semn să se ridice. 
Domol, precum îi e firea, s-a ridi
cat, și-a rotit privirea prin sala 
plină pînă ld refuz. A urmat un ro
pot de aplauze. Cei peste 200 de co
lectiviști veniți din toate satele ra
ionului Alexandria i-au acordat, 
așadar, lui Bratu St. Ion încrederea 
de a-i reprezenta la sfatul cel mare 
al colectiviștilor fruntași.

Biografia lui Bratu Ion nu se prea 
deosebește de cea a multora din cei 
prezenți in sală. Pînă nu demult a 
trudit 
pămint 
dul i-a arătat calea spre o via
ță îmbelșugată. Urnind îndemnul 
partidului, comunistul Bratu Ion a 
fost printre primii care s-a înscris 
in gospodăria colectivă. Știindu-l 
harnic și priceput, colectiviștii din 
Brînceni l-au ales în 1959, primul an 
de activitate a gospodăriei, briga
dier. Brigada lui a obținut recolte 
mari la toate 
du-se un bun organizator dl pro
ducției, oamenii l-au ales la începu
tul anului trecut președintele colec
tivei. In cei doi ani care au trecut 
de cînd comunistul Bratu l&n con
duce colectiva „Unirea" din Brîn
ceni, gospodăria a făcut pași însem
nați pe calea consolidării ei. In pre
zent, ea dispune de un sector zoo
tehnic în plină dezvoltare (689 de 
taurine, aproape 800 de ovine, circa 
250 de porcine). Fondul ei de bază 
a trecut de 1,5 milioane. Mărind 
gradul de mecanizare a lucrărilor 
și folosind forme stimulatorii de re
tribuire a muncii, gospodăria a spo- * 
rit an de an producțiile agricole. 
Valoarea zvlei-muncă e de peste 30 
de lei, din care 11 lei în numerar. 
Așa se și explică ropotul de aplauze 
cu care cei prezenți la consfătuirea 
raională au primit propunerea ca 
Bratu Ion, alături de alți 22 colecti
viști din raion, să-i reprezinte la 
consfătuirea pe țară a țăranilor coi 
lectiviști.

singur pe hectarul de 
pe care-l avea. Parti-

culturile. Dovedin-

I ♦

NOI OGOARE UNITE

Gospodăria agricolă colectivă 
„Someșul"

Pe ambele maluri ale liniștitului 
Someș sint situate satele Jucu de 
Sus, de Mijloc și cel de Jos — toate 
alcătuind comuna Jucu.

In două din aceste sate, în Jucu 
de Sus și cel de Jos au luat ființă 
anul trecut două gospodării agri
cole colective. Ascultțnd îndemnul 
partidului, țăranii muncitori și-au 
unit aci păminturile și uneltele de 
muncă și au pășit la drum hotăriți 
să-și făurească o viață nouă, îmbel
șugată. In primul an de activitate 
cele două gospodării colective au 
și obținut o serie de rezultate fru
moase : au construit grajduri, pă- 
title, magazii, au dezvoltat sectorul 
zootehnic, colectiviștii au început 
să-și construiască case noi etc.

Toate acestea n-au trecut neob
servate în Jucu de Mijloc. Ca ur
mare a vizitelor făcute la gospodă
riile colective învecinate din satele 
Răscruci, Gădălin și cele două 
Jacuri, unde au văzut că s-au ob
ținut rezultate bune și a muncii în
suflețite de lămurire dusă în pri
mul rînd de comuniștii din sat ca 
Ioan Chereches, loan Petean, Teo
dor Pojar și Nicolae Mureșan, pen?

tru alcătuirea unei gospodării colec
tive, țăranii muncitori din Jucu de 
Mijloc au hotărît să le urmeze în
demnul.

O muncă plină de avînt pentru 
a demonstra oamenilor superiori
tatea muncii în comun în gospodă
ria colectivă, au desfășurat și tov. 
Aurel Ciobanu președintele sfatului 
popular al comunei și tov. Melinte 
Baciu secretarul sfatului. Rezulta
tul întregii acțiuni a fost că, cu 
cîteva zile în urmă a fost inaugu
rată noua gospodărie colectivă care 
a primit numele de „Someșul". In 
ea au intrat 210 familii de țărani 
muncitori cu 490 ha, din Jucu de 
Mijloc.

Președinte al gospodăriei colecti
ve „Someșul" a fost ales tov. Ioan 
Ciubăncan, iar vicepreședinte tov. 
Vasile Măcicășan, oameni de nă
dejde.

Noii colectiviști au primit nu
meroase daruri din partea unități
lor agricole socialiste din împreju
rimi, care au asistat la evenimen
tul sărbătoresc din viața lor.VASILE PETEAN

corespondent
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MAREA DE AUR" Datorii împlinite

La ora de atelier — elevii anului I ascultă explicațiile maistrului Mușat Nicolae asupra părților componente ale micrometrului. Sintem la Școala profesională de mecanici agricoli în ființată în acest an pe lîngă S.M.T. Recea, regiunea Argeș

tajul lui Al. Ivan Ghilia, Dobrogea. Colectivizarea a făcut să erupă e- nergiile întreaga masă_ a țărănimii. COmana,

Cînd exisiă grijă pentru
Era într-o dimineață de început de iulie. Autobuzul care iace legătura între Slatina și comunele învecinate, a oprit, ca de obicei, și in stația din fața gospodăriei agricole de stat Curtișoara. Din autobuz a coborît un grup de 11 fete, fiecare cu cîte un geamantan și alte bagaje. Erau absolventele unei școli profesionale de crescători de animale și fuseseră repartizate să lucreze ca muncitoare zootehniste la această unitate. Fetele, Elena Țîrcovnicu, Luda Chițan, Elena Teodorescu și la lei ca ele toate celelalte. erau gureșe, vesele, nerăbdătoare să facă cunoștință cît mai degrabă cu primul lor loc de muncă, după 3 ani de învățătură.Conducerea gospodăriei de stat Curtișoara, care fusese anunțată că în acea zi vor sosi tinerele absolvente, se îngrijise sa Ie asigure o bună cazare. Totodată, cunoscînd mai dinainte pregătirea fiecărei absolvente, repartizarea pe ramuri de muncă în sectorul zootehnic al gospodăriei s-a făcut imediat. Opt dintre cele 11 absolvente au fost repartizate la grajdul vițeilor de 0—6 luni.— La acest sector, gospodăria noastră are mare nevoie de cadre tinere, de muncitori bine pregătiți, care să dea o bună îngrijire vițeilor. Avea toată încrederea că dumneavoastră, care ați absolvit în acesteșcoala, veți îngriji cu pricepere interes vițeii pe care îi veți avea primire, le-a spus fetelor, în acea tovarășul Ion Roșu, organizatorul partid al gospodăriei.Elena Tircovnicu, „delegata" grupei a răspuns In numele tuturor.— Ne vom strădui sa aplicam cît mai bine tn munca noastră la Îngrijirea vițeilor, toate cunoștințele căpătate la școală...A doua zi, cele 8 fete și-au luat in primire locurile de muncă de La grajdul de vițel. Ele s-au familiarizat repede cu treburile de la grajd : spălatul bidoanelor, încălzirea laptelui, alăptatul, Îngrijirea vițeilor, curățatul pe linie, întocmirea rațiilor etc.— In primele zile de la sosirea fetelor, grajdul de viței era curat „lună". Bine îngrijiți și hrăniți erau și vițeii, iar fetele vesele și dornice să facă treabă bună, ne povestește tov. Ion Stan, maistru zootehnist. Și tot dînsul, mai adăugă: Dar acest entuziasm în muncă, n-a ținut multă vreme. De la un timp, fetele noastre nu mai aveau aceeași grijă pentru viței, grajdul nu mal era așa de curat ca In primele săptămîni. De asemenea, nici programul de hrănîre al vițeilor nu mai era respectat cum se cuvenea... Se intîmplase ceva și nu înțelegeam ce anume.Ne-a venit atunci în ajutor orga-

zile Și în zi, de

nizația de partid. Dar mai bine despre acest lucru vă poate vorbi tovarășul Roșu.— într-una din zilele lunii august tși începe povestirea tovarășul Roșu, organizația de partid, a ținut o ședință în care s-a analizat munca sectorului zootehnic. Cu acest prilej, s-a discutat și despre creșterea vițeilor, despre munca celor 8 tinere muncitoare. Multi comuniști au arătat printre altele că de la o vreme, la grajdul de viței nu mai este ordinea și îngrijirea de la Începutul lunii iulie, că unele muncitoare nu mai au aceeași grijă de vițel și că alăptatul acestora se face la tntîmplare, nera- țional, nețintndu-se seamă de sfaturile și îndrumările maistrului sau inginerului zootehnist Din această cauză vițeii erau slabi, nu creșteau zilnic în greutatea stabilită. Dar vina pentru această stare de lucruri nu era numai a fetelor. Analizînd cu multă răspundere situația creată, comuniștii au ajuns la concluzia că vinovată a fost și conducerea gospodăriei, care, după repartizarea tinerelor muncitoare la grajdul de viței s-a interesat mai puțin de condițiile de muncă pe care acestea le au ad. La grajdul de viței sint munci, ca, de pildă, căratul sacilor cu tărițe ți șroturi. bidoane pline, precum și altele cărora tinerele îngrijitoare le iăceau taU cu greu. Față de lipsurile arătata organizația de partid a hotărtt în acea ședință să propună conducerii gospodării să repartizeze la grajdul vițeilor 3 sau 4 îngrijitori mai virstaki și cu mai multă experiență tn creșterea animalelor, care totodată să execute și acele munci mai grele. La această propunere multi comuniști. îngrijitori

de animale, »-»u oferit să treacă la grajdul de viței pentru a sprijini și ajuta în muncă pe tinerele îngrijitoare. Printre aceștia au fost și candidați! de partid Constantin Bălățoiu, Dumitru Turcita și Nicolae Răduleț. Cererea lor a fost satisfăcută și de aproape trei luni de zile acești 3 tovarăși lucrează la grajdul de viței.— $i acum care sint rezultatele t am întrebat curios.— Treptat, lucrurile au început să se îndrepte Cu experiența celor 3 tovarăși și totodată cu ajutorul mai substanțial dat de specialiști, fetele au început să îngrijească și să hrănească vițeii așa cum ..scrie la carte*. Acum la grajduri și padocuri este tot timpul curat, alăptatul vițeilor se face la orele stabilite, după virstă și greutate. De asemenea, creșterea ia greutate zilnică a vițeilor se realizează după normele stabilite. Că lucrurile la grajdul de viței s-au îndreptat meritele revin atit tinerelor îngrijitoare dt și celor trei tovarăși oare, prin trecerea lor aci. au dat un sprijin prețios.— Datorită rezultatelor bune obținute în ultima vreme la creșterea vițeilor, adaugă Si maistrul Ioa Stan, numărul vacilor de prăsite di* producte proprie va creste ualilat.
lată eședir. că dacă la gospodăria 

agricolă d« stat Cartts^ara. ityln ns 
Argeș. a existat grijă ți tețe.rgerea 
necesară pentru tixezelc cadre de 
muncitoare venite de pe băacLte 
școttL activitatea de producție a gos
podăriei 1 avut numai de dștigat

O nouă carte închinată satului a apărut la Editura pentru Literatură. Este vorba de volumul Marea de aur, care cuprinde 30 de reportaje reflectind probleme și aspecte ale procesului de desăvirșire a construcției socialiste la sate.Cu nemărginită mindrie, scriitorii consemnează pașii uriași făcuți de poporul nostru, sub conducerea partidului, pe drumul luminos al socialismului. Fie că merg în Bărăgan ori in Banat, fie în satele din Moldova ori Maramureș, fie pe întinsul colectivizat al Dobrogei, scriitorii demonstrează cu exemple concrete, cu date și cifre roadele vieții noi. Marea superioritate a agriculturii socialiste față de mica proprietate individuală este evidentă. Au rămas în amintire vremurile cînd țăranii au robit pe moșiile boierești, aplecați peste coarnele plugului de lemn.în paginile volumului, cititorul Intilnește imaginea vie, puternică a forței materiale și morale a țărănimii noastre colectiviste. Aceastăimagine este cu atît mai impresionantă, cu cit scriitorii o redau în contrast cu viața de mizerie ș. de întuneric dia trecut. în reportajul Azi, la Slobesia-Mindra, Ion Maca- rie ți Maria Ștefănescu fac o sugestivă confruntare a trecutului cu prezentul. Mergind pe urmele lui Darie, eroul din Desculț care Și-a petrecut copilăria prin aceste locuri și aratînd totodată realitățile crude ale vieții de ieri ain Slobozia-Min- dra, autorii pun in lumină semnele înnoirii socialiste. Gospodăria colectivă le-a adus mindrenilor o viață îmbelșugată și fericită.Pornind de ia un fapt real — în 1937 un ziar din Călărași relata că cinci copii a: unei familii sărmane din comuna Traianu, nemaiputînd să rabtu. de foame, au mincat lutul din vatră — Coroeliu Leu în Reportaj despre un reportaj descrie drumul făcut la G.A.C. din Traianu, succesele in muncă și victoriile colectiviștilor dm comună. în finalul reportajului, se arată cum una din fetele care an mincat atunci lut își hrănește astLu copilul cu calciu- griș și fosfanr. cu unt $j miere pri- mite de la gospodăria colectivă.Superioritatea agriculturii socialiste este aenenstrată și In repar-
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Numeroși ratecth iști ți istoviră- 
șffi din comema Simand vizitează 
raionul de Hbrtrte din cadrul ma
gazinului mixt ai cooperativei de 
consum țrentrs a cumpăra broșura 
intitulat* .Gcapad&ria agricol* co
lectiv* dia Și»mrl la loc de frust*- 
«părută recent care isf ătiseazâ soc- 
otsele gospodăriei colective din co- 
fort vfndute 46 de broșuri. Printre 
cumpărători m numără și colecti
viștii Ioan Sandor. Francis k Toth 
ți Floarea Irxtricău.

ION COTOI 
corespondent

și a pus in acțiuneLa la Hîrșova, la Topalu, în întreaga Dobroge, colectiviștii sint interesați în bunul mers al gospodăriei lor colective. Toți muncesc cu pasiune și simț de răspundere pentru ca recoltele să fie mai bogate . se fac irigații și îndiguiri, se plaptează viță de vie, se extinde creșterea animalelor. Scriitorul arată că noul în Dobrogea constă și în felul de a gîndi al oamenilor, în felul de a înțelege viața. Tătăroai- cele au lepăaat feregeaua, pentru fustele de mătase și de nailon. Oamenii se schimbă o dată cu asaltul vieții noi, consemnează Petru Vin- tilă în reportajul Călătorie în 1001 de nopți. în 1960, pentru prima dată în istoria gospodăriei agricole colective din Fîntîna Mare, regiunea Dobrogea, la adunarea generală au venit și femeile tătare. Iar una dintre ele a fost aleasă în consiliul de conducere.Aspecte interesante ale desăvârșirii construcției socialiste la sate ne prezintă și reportajele lui Euse- biu Camilar, Dumitru Mircea, Miko Erwin, Virgil Birou, Ilie Purcaru, Vasile Căbulea etc. întreaga față a țării se schimbă. Satele capătă tot mai mult aspectul unor frumoase așezări citadine. Colectiviștii merg la teatru, își fac biblioteci personale, își cumpără motociclete și te- j levizoare, organizează excursii prin O.N.T. Carpați. în Maramureș, acolo i unde neștiința de carte înregistra în i trecut cel mai mare procentaj, astăzi școlile își deschid larg porțile i pentru fiii oamenilor muncii. Triș- : cașii din comuna Leșul Ilvei au obținut premii în Capitală, mul a șters rămășițele ale unui trecut nedrept, pînă în inima munților material și cultural.Sigur că multe date din aceste reportaje sint acum, la apariția cărții, depășite. Oamenii muncii de pe ogoare au obținut succese și mai mari in lupta pentru întărirea eco- nomico-organizatorică a gospodăriilor agricole colective. Ceea ce scriitorii și-au notat atunci că se afla în stadiu de proiect, venit realitate.Apariția volumului Marea de aur este utilă. Oglindirea succeselor poporului nostru, condus de partid, în transformarea socialistă a agriculturii, contribuie la popularizarea mărețelor realizări ale colectiviștilor și mobilizează la lupta pentru obținerea unor noi și noi izbînzi în construirea socialismului la sate.

Socialis- rușinoase aducind progresul

astăzi a de-de reportaje binevenită și

■
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Erau 11 căruțe. Fiecare plină cu cite 14 saci cu porumb. La un cot al drumului, nu departe de baza de recepție din Lehliu, ii văd pe conductorul ultimei căruțe Hangu R. Gheorghe, oprind.Mă apropii și ii spun că merg tot la baza de recepție. Tov. Hangu mă poftește să urc in căruță. Pină să ajungem la bază stăm de vorbă despre munca ți viața nouă a colectiviștilor din comuna sa, Horia, raionul Lehliu.- Apoi s-au schimbat multe în ultimii ani in viața noastră, îmi mărturisește Gheorghe. Iacă, nu mai chiar „cazul" cu porumbul tractat. Pină mai acum 2-3 unii colectiviști de-ai noștri mai puneau in discuție dacă e bine sau nu să contractăm cantități mari de porumb. Acum, cei mai mulți s-au convins pe deplin că e mai bine să vindem porumbul statului ți să primim mai mulți bani la ziua-muncă.Aflu că azi, gospodăria colectivă din comuna Horia a adus la baza de recepție peste 9 tone de porumb. Cu acest transport contractul incheiat pentru livrarea a 103 tone de porumb este îndeplinit. Dar colectiviștii au hotărit să-l suplimenteze cu incă 10 tone, astfel incit peste o zi-două, se va face incă un transport...Am sosit la baza de recepție, unde așteptau la rind pentru a fi descărcate zeci de căruțe ți autocamioane ale gospodăriilor colective din Ștefănețti, Crăsani, Săpunari, Acsintele ți alte comune din raion.Șeful bazei de recepție, lorgu Stan, un om mărunțel, iute și mereu bine dispus, abia mai prididea cu treburile. Era solicitat ba la magazii, ba la birouri, ba la ari- oaiele unde se descarcă știuleții de, porumb aduși de către gospodăriile colective...La bază, munca decurge in bune condiții. Probele de laborator, de pildă, se fac repede. Munca este aci bine organizată de către tov. Preoțescu Ion ți Popa Marin. Magazinerii - dintre care în toamna aceasta s_-au evidențiat în mod deosebit: Păun Marin, Cojan Constantin ți Stan Alexandru lucrează cu operativitate Io cîntărirea ți preluarea porumbului boabe sau țtiuleți.Colectivistul Tudor Paraschiv din comuna Horia mă informează că in zilele in car» e mare aglomerație, tovarășii de la baza de recepție, lucrează la preluarea porumbului și pină la miezul nopții, numai pentru ca cei venlți aci

utemistul Hangu R.
departe, 

con. 
ani, 
încă

uneori din sate îndepărtate - să nu fie nevoiți a rămîne cu carele sau autocamioanele nedescărcate, pînă a doua zi dimineața. Ca urmare a muncii sirguincioase a la- boranților, magazinerilor și contabililor la baza de recepție din Lehliu planul de preluare a po rumbului contractat este aproape de îndeplinire.II intreb pe tov. lorgu, șeful bazei, care sint gospodăriile colective care s-au dovedit fruntașe la livrarea porumbul ii?- Multe. Ce e drept însă, s-au dovedit mai „harnice" tind să-ți achite obligațiile stat indată după termi tarea sului porumbului. De pildă, podăria colectivă „Partizanul Roșu" din Arțari a adus la baza de cepție toate cele 263 ue tone cejț? Jp tractate. La fel au procedat gss ■ - podăriiie Lenin" din Lehliu-Sat (care a livra' 337 tone), muna I. C.Bălcescu" nume (213 1907“ din Răzvăn (103 tone).- Dar care a livrat totuși cea mai mare cantitate de porumb ?- Fără îndoială, gospodăria colectivă „30 Decembrie din Ștefă- nești care și-a achitat contractul de 466 de tone.In afară de contractele iate de către gospodăriile tive, au mai contractat prin cooperativele de consum din comune ți numeroși colectiviști, care livrează însemnate cantități din porumbul ce le prisosește. Pînă zilele trecute, planul de preluare al Agevacoopului Lehliu era îndeplinit în proporție de poște 70 la sută. Cele mai bune rezultate in această privință le-au obținyț,- din cele ce am aflat de la toi.^ț taru Mihai, planificatorul Ag«^^ coopului - cooperativele din comiF nele Brănești, Hagiești și Lupțanu. Mulți colectiviști ca Mica Leonida ți C-tin Dumitru din Hagiești sau Popescu Dumitru din Brănești - au livrat nu numai cantitățile de porumb contractate, dar chiar mai mult decît prevedeau contractele.Cînd am plecat de la recepție din Lehliu l-am pe drum pe noul meu Hangu R. Gheorghe. Mî-a operația livrării a decurs ți iată, deși mai erau ceasuri pină la căderea serii, cele 11 căruțe ale gospodăriei se și inapoiau in satul Horia.
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într-oîn sala căminului cultural din Vărșand, regiunea Crișana s-au adunai peste 250 de colectiviști. Au fost anunțați să asiste la „o seară tematică". Acum oamenii așteaptă nerăbdători.In sală se așterne deodată liniștea. Ștefan Patko, directorul căminului, dă cuvîntul președintelui gospodăriei colective, Ioan C. Cordoș. Acesta își drege glasul și începe să citească o situație din care se desprind cifre și nume de oameni. E vorba de recoltele bogate obținute in acest an și de colectiviștii care au muncit cu multă vrednicie spre a le dobîndi. Președintele gospodăriei colective se ocupă apoi de pre-Răspundem '(la întrebările cititorilor
RADU DUMITRU din orașul Caracal, str. Vornicul Ureche nr. 4 de către ne just fiind ne-arată că 1 s-a desfăcut S.M.T. Caracal în mod contractul de muncă ca corespunzător.RĂSPUNS: Vă putețiComisiei pentru soluționarea litigiilor de muncă din cadrul S.M.T,

adresa

1944, puteți primi ajutor de la stat. Adresați-vă direct la Oficiul prevederi sociale al raionului de domiciliu, prezentîndu-i dovezile care să ateste vechimea în cîtnpul muncii.

seara la cămin...

— se aude in sală — să facem o călătorie GA.S. J. L. Cara-ce-o mai fi? — nedumerit. in-

IOAN GHEORGHIU din Galați, str. Alexandru Ion Cuza nr. întreabă: dacă un salariat angajat temporar (sezonier) crează neîntrerupt mai mult luni are drept la concediu dihnă ?RĂSPUNS: Art. 63 din Codul Muncii prevede ca angajații (deci și permanenți și temporari, care au prestat muncă în mod neîntrerupt 11 luni au dreptul la un concediu anual de odihnă plătit, a cărui durată se fixează la cel puțin 12 zile lucrătoare, iar angaja- ■ ții care lucrează la munci grele sau vătămătoare sănătății au dreptul la un concediu de odihnă plătit pînă la 24 zile lucrătoare, conform categoriei în care se încadrează.BICA TRAIAN din comuna Vă- leni-Dtmbovița, raionul Muscel, regiunea Argeș, întreabă dacă fiind bătrîn poate primi o pensie?RĂSPUNS : Nu ne-ați comunicat ce vîrstă și ce vechime în muncă aveți. Dacă aveți peste 60 de ani, ăvînd cel puțin 5 ani prestați în cîmpul muncii după 23 August

48 A,este și lude 11 de o-

TEODORA MICHIU din comuna Lazuri de Beiuș, satul Cuscriș, raionul Beiuș, regiunea Crișana, întreabă unde să se adreseze dacă nu i s-a plătit din urmă pensia majorată deși avea dreptul.RĂSPUNS: Dacă v-ați adresat la raion și nu vi s-a rezolvat cererea dvs. vă puteți adresa fie Oficiului de prevederi sociale a regiunii Crișana cu sediul în o- rașul Oradea, fie direct la București la Ministerul Sănătății și Prevederilor Sociale, str. Lt. Lem- nea nr. 2.TOMA AUGUSTIN, contabil la gospodăria agricolă colectivă „Victoria Socialismului" din satul Semlacul Mic, raionul Gătaia, regiunea Banat, întreabă dacă șoferul gospodăriei, care este retribuit cu o sumă oarecare de bani are drept la diurna cînd pleacă în afara egrunii. de deplasare raionului sau
de deplasareRĂSPUNS: Diurnareprezintă compensația anumitor cheltuieli pe care angajatul (indiferent cum este plătit) le face pentru hrana sa în cursul deplasării.

I

citirile ce trebuie făcute de pe arum in vederea unor recolte bogate de porumb și plante tehnice m anul viitor. El insistă in mod deosebit asupra importanței arăturilor adinei de toamnă.Oamenii sint numai ochi și urechi.— Și-acum - vă propunem imaginară la giale“_— Da' asta treabă careva— O să vedeți îndată.Dumitru Hăș. agronomul colectivei care ia cuvîntul ii poartă cu imaginația pe ogoarele GAS. J. L. Caragiale' unde anul acesta s-a obținut o recoltă bogată de porumb depășindu-se planul de producție cu peste 2300 kg boabe la hectar. El ii Îndeamnă pe colectiviști să sprijine acțiunea de fertilizare a ogoarelor, să învețe metodele înaintate de cultivare a porumbului.După expunerile președintelui și agronomului gospodăriei operatorul cinematografului comunal proiectează filmele documentare .Arături adinei de toamnă" și „Cultura și însilozarea porumbului".Imaginile primului film vin și confirmă cele spuse de vorbitorii de mai înainte. Ei au insistat însă numai asupra arăturilor adinei. Dar despre filmul „Cultura și însilozarea porumbului" nu s-a pomenit nimic pînă acum. Oare organizatorilor le-a scăpat să-i facă prezentarea ?Nici pomeneală. Brigada artistică de agitație vine acum la rind cu programul intitulat „Mai mult siloz, mai mult lapte, mai multă came", pledînd pentru aplicarea în viață a celor văzute de oameni în cel de-al doilea film documentar, indemnîndu-i să mărească șeptelul

gospodăriei, să cultive mai mult porumb siloz in anul vntar:.Trate dm gospodărie Pune-un bob să iasă-o mie. Seamănă porumb bădie Că-i izvor de bogăție.Cintecele se succed, iar spectatori: desprind din ele învățăminte utile pentru munca lor de viitor. Se încing apoi discuții despre cele auzite și văzute. Cu asta însă seara tematică nu s-a încheia*.Cei prezenți sint invitați să viziteze expoziția cărții agrotehnice organizată cu acest prilej la cămin. Bibliotecara Iuliana Bama le recomandă cărți și broșuri mai ales din cele legate de tematica serii.Oamenii le răsfoiesc, le cercetează cu bucurie. De pe chipurile lor desprinzi că in cele citeva ceasuri petrecute la căminul cultural și-au îmbogățit nuntea și inima și sint pe deplin recunoscători celor care i-au invitat și de data aceasta la o manifestare culturală valoroasă și atrăgătoare. AL. SILAGHI activist cultural
Comune electrificate 

în raionul RupeaCa urmare a muncii pline de sir guință a țăranilor muncitori din ra ionul Rupea, care au prestat mii de ore de muncă voluntară la trans portul stilpilor și făcutul gropilor de curînd au fost electrificate șase noi comune.Astfel, în Apața, Augustin, Bu- nești, Criț, Ormeniș și Roadeș s-a aprins „lampa lui Ilid”, lămpile de petrol din aceste localități au fost puse la păstrare ca— vechituri ale trecutului.
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Gospodării Agricole Colective 
din regiunea Banat!

VREȚI SA REALIZAȚI VENITURI MARI? 
Contractați CULTURA DE CÎNEPĂ FUIOR 

i Topitoria I. I. S. Banatul din Timișoara
Alegeți terenul potrivit pentru aceasta cultură

Executați arătură de toamnă
Folosiți îngrășăminte minerale și naturale pentru 

obține o recoltă mai bună

P. CORNELIU

AL. RAICU

DIN ACTIVITATEA SINDICATELOR DIN UNITĂȚILE AGRICOLE

Foto: AGERPRES

SîntemAu căzut prunii fulgi de zăpadă, a venit iarna. Pe noi, mecanizatorii de la S.M.T. Biled, ea nu ne-a găsit însă nepregătiți. Sub îndrumarea organizației de partid, o atenție deosebită a acordat comitetul sindicatului nostru. în colaborare cu conducerea administrativă. măsurilor de protecția muncii. In primul rind trebuie să arăt că la atelierul mecanic a fost revizuită instalația electromotoarelor și aparatele de protecție de la strunguri. Au fost montate, de asemenea, ventilatoare e- lectrice pentru evacuarea gazelor ți a prafului la “ * 'dură, rărie.Tot firea condițiilor de lucru în atelierul mecanic au fost Înlocuite cele două bancuri de rodaj cu frine de aer — cu bancuri de rodaj cu frine hidraulice. La mașina de rtndelat de

atelierele de su- tîmplărie și fie-pentru îmbunată-

bine pregătiți In întrecere socialistă
la tîmplărie și la bancul de încercat pompe de injecție s-au revizuit instalațiile electrice. S-a asigurat și echipamentul de protecție ca: șorțuri de piele pentru fierari, mănuși de cauciuc. mască și ochelari pentru sudori etc.Conducerea stațiunii și comitetul sindicatului au luat din vreme și alte măsuri care să asigure condiții bune de muncă. între altele, a fost dată în folosință o hală de reparații pentru mașini agricole, cu o suprafață de 600 mp.în centrul preocupării comitetului sindicatului nostru a stat și crearea unor bune condiții de trai. Cantina stațiunii a fost dotată cu mobilier nou. Ca urmare a unei bune a- provizionări cu alimente, a încadrării u- nor tovarăși temeinic caliiicați la bucătărie și a controlului permanent efectuat de către comisia de cantină a comitetului sindicatului, mincărurile pregă-

tite stnt de bună calitate și gustoase. In urma introducerii auto- deservlrii la cantină, prețul de cost al celor 3 mese servite zilnic a fost redus. O contribuție la realizarea a- cestui preț de cost mic o dă și grădina înființată pe 2 ha în cadrul gospodăriei anexe a cantinei, care ne furnizează importante cantități de legume ți zarzavaturi.N-au fost uitate nici pregătirile pentru o bună muncă culturală de masă în timpul iernii. Biblioteca clubului s-a mărit în acest an cu încă 100 de volume. Cele 3 aparate de radio au fost revizuite și funcționează în bune condiții. Au mai fost instalate 16 difuzoare ale stației de radiofica- Șire la sala de mese unele ateliere.TANAE FLOREA secretarul comitetului sindicatului de la S.M.T, Biled, regiunea Banat
Pe urmele materialelor publicateIn ziarul nostru nr. 767 din 1 septembrie 1961 a apărut un articol intitulat „Mai multă atenție creșterii păsărilor*. In acest articol se arăta că la gospodăria colectivă din satul Pottrnichea, raionul Negru Vodă, pe lîngă rezultatele bune obținute în privința creșterii animalelor, există în sectorul creșterii păsărilor o serie de lipsuri.Răspunzîndu-ne, consiliul de conducere al gospodăriei agricole colective ne-a relatat că cele scrise în

ziar stnt juste și că s-au luat măsuri menite să ducă la remedierea lipsurilor- Astfel s-a hotărtt permanentizarea oamenilor în sectorul avicol. S-a trecut la separarea mai a- tentă a păsărilor bolnave de cele sănătoase. Se respectă cu mal multă promptitudine dezinfectarea cotețelor și puiernițelor și se respectă întru- totul indicațiile medicilor veterinari pentru prevenirea și combaterea bolilor la păsări.

Stațiunea noastră de mașini și tractoare este în prezent fruntașă pe regiune în campania agricolă de toamnă. în cadrul celor 14 grupe sindicale, mecanizatorii sînt antrenați în o vie întrecere socialistă pentru a întreține și exploata tractoarele cu întreaga lor capacitate de lucru, a executa lucrări de cea mai bună calitate și a reduce în cît mai mare măsură prețul de cos-u^ hantrului. .în cadrul întrecerii, cele mai bune rezultate au fost obținute pînă în prezent de către brigada condusă de tov. - care de altfel și deține fanionul de brigadă fruntașă pe stațiune. Această brigadă a <’ . " de producție anual cu
; către brigada Relinschi C-tin,
depășit planul __________ . il cu 937 hantri. Succese deosebite la arăturile a- dînci a obținut și brigada condusă de tov. Arsene Ion.Pentru a-i mobiliza pe mecanizatori să întrețină temeinic tractoarele cu care lucrează și să le exploateze corect, comitetul sindicatului folosește cu succes — în cadrul întrecerii — fanioane roșii ce se atribuie decadal brigăzii fruntașe și tractoristului fruntaș pe stațiune. Totodată, cele mai bune realizări ale brigăzilor și tractoriștilor sint popularizate prin foaia volantă pe care o edităm din 2 în 2 săptămîni. în plus, în scopul stimulării mecanizatorilor care participă cu avînt la întrecerea socialistă comitetul sindicatului distribuie 6 aparate de radio brigăzilor fruntașe.în întrecerea socialistă ce se desfășoară în prezent pentru terminarea la timp a planului de arături a- dînci, un frumos exemplu personal îl dau mecanizatorii comuniști Chi- ribuță Petru, Turta Ctin., Ungurea- nu D. Mihai, Dumitru Alex., FlOroiu Ion și Gaciu Vasile. Aceștia și alții ca ei au contribuit ca încă de pe acum planul anual de producție al stațiunii să fie depășit cu 6 Ia .sută.

MANOLACHE DEMOSTENEpreședintele comitetului sindicatului S.M.T. Dîngeni, regiunea Suceava



Cum am organizat însușirea
etodelor de unea înaintate

Raionul nostru a Intrat in anul (7961 cu un mare număr de gospodă
rii colective abia înființate sau în 
curs de înființare. Din cele 50 de 
gospodării pe care le avem, 38 sînt 
în vîrstă de aproximativ un an. 
Apoi trebuie spus că, exceptlnd 
două-trei unități, și celelalte sînt 
destul de tinere. Am ținut să fac de 
la bun început aceste precizări 
fiindcă vîrsta marii majorități a gospodăriilor colective din raion a fost 
determinantul principal al muncii lu
crătorilor din secția agricolă a sta
tului popular raional.

Comitetul raional de partid și co
mitetul executiv al sfatului popular 
a|Laionu|ui au îndrumat secția agri- 
c^i ca să-și îndrepte o bună parte 
a eforturilor sale în direcția însuși
rii fie către consiliile de conducere, 
contabilii și brigadierii tinerelor 
gospodării colective a metodelor de 
organizare,, normare, evidență și re
tribuire a muncii care, aplicate în 
unitățile vechi, au ajutat acestora 
să se dezvolte multilateral, să ajungă 
gospodării puternice.

Ținînd seama de situația din ra
ionul nostru, unde aproape toate 
gospodăriile colective erau tinere, 
noi am recurs la ajutorul unităților 
fruntașe din alte raioane ale regiu
nii. Cu sprijinul organelor regionale 
de partid și de stat, în primul tri
mestru al anului a fost organizată o 
acțiune care a avut rezultate deose
bit de eficace, lată despre ce este 
vorba. In timpul cît s-a desfășurat 
munca politică pentru colectivizarea 
agriculturii, țăranii întovărășiți și 
cu gospodării individuale din ra
ionul nostru au vizitat, între altele, 
și gospodării colective fruntașe din 
raionul Călărași. Realizările acestor 
uni t * 
putifnc 
meniul sâ formeze j, . ____
Prin intermediul comitetului raional 
de partid Călărași, tovarășii cu 
munci de răspundere din unitățile 
vizitate au fost solicitați să lucreze 
un timp’ în tinerele gospodării co
lective din raionul nostru. Deși erau 
în preajma declanșării campaniei 
agricole de primăvară, 30 de pre
ședinți, ingineri și contabili au răs
puns invitației noastre și timp de 
trei săptămîni au lucrat efectiv în 
unitățile noastre. Cu ajutorul lor au 
fost întocmite planurile de produc
ție, organizate brigăzile etc. Dacă 
gospodării colective ca cele din Lun- 
gulețu, Cosoba, Slobozia-Moară, au 
obținut intr-un singur an rezultat»

care le ridică la nivelul unitifilor frun
tașe pe regiune, explicația trebuie 
căutată In ajutorul pe care l-au pri
mit astă-primăvară de la tovarăși/ 
din raionul Călărași. îndeplinind în
tocmai planul de producție Întocmit 
cu ajutorul contabilului Nicolae 
Păduraru de la o gospodărie colec
tivă din raionul Călărași, gospodăria din Slobozia-Moară a obținut numai din valorificarea legumelor produse în cultură dublă (după cartofi timpurii și orz) peste un milion de lei.

Secția agricolă nu a neglijat nici 
ajutorul pe care-1 puteau căpăta 
gospodăriile colective noi prin însu
șirea experienței celor cjtorva uni
tăți vechi existente 1n raion. De 
aceea ea a organizat numeroase 
schimburi de experiență, demonstra
ta etc., ia care au participat pre-

> i-au impresionat deosebit de 
'c, ele Hind, de altfel, argu- 

hotărltor care i-a convins 
gospodării colective.
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SPRIJINĂ-ȚI VECINUL, 
TRArxSMITc-l 

DIN EXPERIENȚĂ TĂI
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ședinfi, brigadieri, contabili și alte 
cadre cu munci de răspundere în 
gospodăriile colective. Demonstrația 
organizată la gospodăria colectivă 
din Colacu care, în anii din urmă, 
a obținut rezultate foarte bune la 
insilozarea nutrețului in gropi a dus 
la însușirea Și aplicarea experienței 
acestei unități, de către toate gos
podăriile din raion. Pe plan raional 
s-au mai organizat schimburi de ex
periență în probleme ce privesc 
sporirea șeptelului, ridicarea con
strucțiilor etc. Ca urmare a schim
bului de experiență între gospodă
rii, a generalizării celor mai bune 
metode, cele aproape nouă milioane 
de lei Împrumutate de la stat pentru 
construcții și cumpărări de animale 
au fost bine folosite. Că lucrurile 
stau așa ne-o dovedește de exem
plu, faptul că toate animalele au putut să fie cumpărate în cadrul ra
ionului, că planul cumpărărilor a 
fost depășit cu aproape 300 de vaci 
și peste 150 de vițele, că o vacă a 
costat în medie cu 580 de lei, iar o 
vițea cu 130 de lei mai puțin decît 
era prevăzut, că producția medie de 
lapte este — calculată la durata 
unui an —• de circa 2.000 de litri de 
lapte pe cap de vacă furajată. In 
întregul raion s-a practicat metoda

Introdusă prima dată de gospodă
riile colective din raza circumscrip
ției veterinare Tărtășești. Metoda 
constă In controlul producției de 
lapte al vacilor ce urmează să fie 
cumpărate.

In afara schimburilor de experi
ență, a demonstrațiilor organizate 
de secția agricolă sub Îndrumarea Și 
cu sprijinul direct al comitetului ra
ional de partid, intre gospodăriile 
colective există și o vie și multila
terală colaborare bilaterală.

De un real folos pentru gospodă
riile colective a fost ajutorul pe care 
ele l-au primit din partea gospodă- ■ 
riilor de stat și a stațiunilor de cer
cetări. La gospodăriile de stat din 
raion au fost pregătiți 32 de mulgă
tori, la Stafiunea experimentală fostă 
a I.C.C.P. — de la Săftica — au fost 
calificați Îngrijitori de porci, iar Sta
țiunea I.C.H.V. din Țigănești a orga
nizat Ia gospodăria colectivă din 
Lunguieții o demonstrație de însilo- 
zare a cartofilor pentru sâmîntd și 
consum.

Avlnd In vedere bunele rezultate 
pe care le dau schimburile de expe
riență, noi le vom organiza de 
acum încolo în număr mult mai 
mare. Un amplu schimb de experi
ență va fi consfătuirea programată 
pentru 6 decembrie cînd se vor 
alege șl colectiviștii fruntași care 
vor reprezenta raionul nostru la 
apropiata consfătuire pe fără. O 
mare atenție vom acorda atlt 
schimburilor de experiență Intre 
colectiviștii cu aceeași specializare 
(legumicultori, constructori etc.), 
cit și demonstrațiilor practice și 
consfătuirilor pe o singură problemă 
etc. Vom sprijini pe mai departe 
colaborarea bilaterală dintre gospo
dării și vom populariza experienja 
gospodăriilor colective din Lungu- 
lefu, Brezoaiele, Slobozia-Moară care 
obțin 
ichiar

Foto : C. DUMITRUNoi construcții zootehnice la gospodăria agricolă colectivă din Șutești, raionul Drăgășani

pe suprafețe întinse două și 
trei recolte.

Din munca legumicultorilor 
din TechirghiolGrădina de legume constituie pentru gospodăria colectivă „Partizanul Roșu" din Techirghiol, regiunea Do- brogea, un însemnat izvor de venituri. Așa după cum arată fișele contabile, pînă în prezent venitul adus de acest sector se ridică la circa 650.000 de Iei. Ca urmare a aplicării unei agrotehnici corespunzătoare, producțiile la culturile legumicole au fost cu mult mai mari decît cele planificate. La varză de toamnă, bunăoară, de pe cele 5,50 ha s-au obținut 40.000 de kg la ha, față de 25.000 de kg. planificate, iar la ră- dăeinoase planul a fost depășit cu 23.000 de kg Ia ha.Convinși de importanța executării la timp a lucrărilor in legumicultu- ră, colectiviștii din Techirghiol pregătesc in momentul de față cu pricepere recolta anului viitor. Astfel. ei au transportat la grădină peste 400 de tone de gunoi de grajd, au pregătit 3.000 de m.p. de răsadnițe etc.

MEMETCEA RIDVAN corespondent

Pentru folosirea rațională
a terenurilor irigate

0 -ramură de producție dintre cele mai bănoaseO parte din creditele In valoare de 110 milioane de lei, acordate recent gospodăriilor agricole colective, va fi folosită laje și turii.Acest nostru tlste, îndeosebi celor nou Înființate, va determina cu siguranță Înființarea ți dezvoltarea asemenea sector aducător de mari venituri cum este periența gospodăriei agricole colective din Mădăras, regiunea Crișana, care a dezvoltat mult, in ultimii ani, sectorul piscicol este foarte grăitoare.In urmă cu 7 ani, In primăvara anului 1954, adunarea generală a colectiviștilor 3din Mădăras a hotărît să se înceapă valorificarea unor suprafețe de teren mlăștinos aflat in perimetrul gospodăriei. Cu cheltuieli minime gospodăria a amenajat atunci pe o suprafață de 8 ha un eleșteu de pește.- Acesta a fost Începutul. Treptat, colectiviștii au amenajat pentru Creșterea și fngrășarea crapului su- '■prafețe tot mai mari din mlaștina altădată pe de-a-ntregul nefolosită. Astăzi eleșteele colectivei din Mădăras se intlnd pe 45 de ha — un sector de producție in adevăratul înțeles al cu- yfntului.Vînzarea peștelui către organizațiile de stat și pe piețele orașelor Sa- lonta, Oradea și altora din regiune, a adus anul trecut gospodă -’el un venit bănesc de aproape 180.000 de lei. In acest calcul nu a fost Insă socotită și valoarea peștelui repartizat colectiviștilor la ziua-muncă. De cfțiva ani a devenit obicei ca peștele să facă pjjte din produsele pe care membrii gEpodăriei le primesc ire la ziua-muncă.în sectorul piscicol munca este organizată Unii colectiviști ca Iosif Vereș, Gheor. ghe Zahan și’Teodor Cristea șl-au În
sușit In bună măsură metodele de muncă din piscicultură, ei sînt adevăr ați pescari. Lucru firesc dacă ne

pentru achiziționarea de uti- materiale necesare piscicul-mare sprijin dat unităților agricole de statul coopera-
puternleă a unulpiscicultura. Ex-

drept retribu
al colectivei tot mai bine.
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VICTOR BÎNZABU ingjner principal al secției agricole a sfatului popular raional Răcari

gîndim că sectorul piscicol s-a dezvoltat mult în anii din urmă și pretinde o muncă tot mai calificată. In afară de eleștee, gospodăria a antena, jat bazine pentru iernatul puietului, pentru depozitarea icrelor și bazine destinate special creșterii peștelui de prăsiiă.Hotărtrea de a produce tu gospodărie puietul necesar populării eleș- teelor e cum nu se poate mal chibzuită. Acum, gospodăria nu numai că-și asigură cu cheltuieli mici puietul necesar creșterii peștelui în eleș- teele proprii, dar rămine șl cu un prisos pe care tl livrează altor unități Anul acesta, de exemplu, colectiva din Mădăras a livrat gospodăriilor coleclive din Bocsid, Seleuș, Olari și din alte sate ale regiunii Cri. șana, peste 30 de milioane bucăți de puiet de crap.Datorită priceperii și hărniciei cu care lucrează colectiviștii din brigada piscicolă, în 1961 gospodăria a obținut la fiecare hectar de eleșteu tn medie 900 de kg de pește. Pentru creșterea producției, pescarii acordă o mare atenție populării cît mal complete cn pește a eleșteelor, administrării la timp și în cantități suficiente a hranei, combaterii răpitoarelor etc.Numai din vînzarea peștelui, venitul bănesc al acestei unități este în 1961 de peste 240.000 de lei, fără ca partea dată la ziua-muncă să scadă. După cum se vede, față de 4.000 de lei cît s-a obținut anul trecut, venitul bănesc la un hectar de eleșteu crește tn acest an Ia peste 5.300 lei.Datorită veniturilor de la an Ia an tot mai mari pe care le aduce piscicultura, colectiviștii din Mădăras au hotărît să extindă cu Încă 10 ha suprafața eleșteelor. Se desfășoară din plin lucrările de defrișare și amenajare a acestei noi suprafețe.

Un mijloc important pentru obținerea de producții mari și constante în zonele secetoase din țara noastră îl constituie irigarea rațio nală a culturilor agricole. Rezultatele bune obținute pînă acum în numeroase gospodării agricole de stat și colective — unde suprafețele amenajate pentru irigații au fost întreținute și exploatate in bune condiții iar udările împletite în mod chibzuit cu ceilalți factori agrotehnici — duc Ia concluzia că numai în acest mod Irigațiile devin eficiente și contribuie la sporirea substanțială a producției agricole.Din expunerea făcută la plenara Comitetului Central al P.M.R. din 31 octombrie — 1 noiembrie 1960 de către tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej, a reieșit că nu toate suprafețele amenajate pentru irigații au fost exploatate in mod rațional, datorită lipsei de gospodă- rire a investițiilor din partea unităților agricole de stat și a unor organe ale sfaturilor populare, precum și controlului insuficient exercitat de Ministerul Agriculturii.Rezolvarea cu succes a sarcinilor trasate de partid a impus luarea unor măsuri tehnico-organizatorice speciale care să asigure exploatarea integrală a suprafețelor amenajate, precum și aplicarea unei agrotehnici corespunzătoare culturilor irigate.Printre principalele măsuri adoptate anul acesta de Ministerul Agriculturii în această direcție se numără descoperirea și remedierea tuturor defecțiunilor tehnice semnalate la sistemele de irigație, completarea și punerea în funcțiune a instalațiilor de Irigație precum și asigurarea condițiilor pentru darea la timp în exploatare a suprafețelor noi amenajate. Au fost, de asemenea, luate măsuri pentru dotarea unităților cu utilaj de irigat, pregătirea cadrelor necesare exploatării tehnice a acestor suprafețe, aplicarea unei agrotehnici raționale pe terenurile irigate ș.ajn.d.Prin aplicarea și urmărirea consecventă a măsurilor arătate s-a reușit să se facă in anul acesta un salt important atît în ceea ce privește tehnica Irigațiilor și calitatea lucrărilor agrotehnice aplicate, cît și întreținerea sistemelor amena-

M. VELNICIUC
Corespondent it

După grfn, porumb, ceapă, varză și cîte alte produse cuvenite la ziua- muncă, colectiviștii Gheorghe Dumitru și Vasile Preoteasa din Adunațil Copăceni, raionul Giurgiu, își cară acasă sacii cu cartofi
Aspecte care explică

Pămînful bine 
lucrat-izvor 

nesecat 
de rodnicie

jate in acest scop. Pe de altă parte s-a îmbogățit mult experiența cadrelor tehnice angrenate în exploatarea suprafețelor amenajate in acest
Ca1961, cu toate că perioadele de secetă numai in anumite zone din țară, unitățile agricole socialiste au obținut pe terenurile irigate rezultate superioare anilor precedenți. Astfel, in sectorul de stat a fost irigată o suprafață cu 6.085 ha mai mare decit în 1960. De asemenea, procentul suprafeței neirigate din cauze organizatorice s-a redus în anul 1961 cu 11,53 la sută față de 1960 in sectorul agricol de stat și cu 8 la sută în sectorul cooperatist.in cursul anului acesta au obținut rezultate bune în aplicarea irigațiilor unitățile agricole de stat din regiunile : Crișana, Oltenia, Do- brogea, Galați, Banat și București. Sint insă și unități care nu au dus la îndeplinire în totalitate sarcinile stabilite de Ministerul Agriculturii din care cauză au obținut rezultate slabe. Din această categorie fac parte G.A.S. cu terenuri irigate din regiunile Bacău, Argeș, Iași, Hunedoara și altele care împreună cu O.R.I.F.-urile respective nu au luat măsuri pentru terminarea la timp a lucrărilor, au executat unele lucrări cu defecțiuni și nu au aplicat măsurile agrotehnice stabilite de Ministerul Agriculturii.
tn sectorul agricol cooperatist, cu toate că procentul de aplicare a udărilor a crescut față de anul precedent, trebuie arătat că datorită unei insuficiente îndrumări tehnice din partea O.R.I.F., a secțiilor agricole ale sfaturilor populare regionale și raionale, tehnica irigațiilor și metodele agrotehnice folosite nu au fost in toate cazurile corespunzătoare. Astfel, In unele G.A.C.-uri nu s-au dat îngrășăminte organice și chimice pe terenurile irigate iar normele de udare și perioadele de udare nu au fost respectate.Trebuie menționat in această privință un exemplu care ilustrează modul defectuos in care a fost folosită o parte din suprafețele amenajate pentru irigații în acest an la G.A.C. Sistemul Stoeneștl din raionul Caracal, în care s-au investit importante fonduri ale statului și la care o parte din lucrări s-au executat prin munca patriotică a colectiviștilor, deservește o suprafață irigată de 2.000 ha. Din suprafața totală amenajată, 800 ha se află pe terenurile GA.C.-urllor din acest raion. Cu toate că sistemul a

scop.urmare a măsurilor luate, înau fost rare și localizate

funcționat bine, in cursul acestui an au fost Irigate numai 76 ha (cca. 10 la sută), deoarece nu s-a deschis lumina canalelor la rețeaua provizorie. Ca urmare, și producțiile obținute au fost mediocre.Datorită măsurilor tehnice și organizatorice luate în acest an privind aplicarea în mod rațional a irigațiilor, sporurile de producție înregistrate Ia principalele culturi agricole sînt substanțiale. Astfel la G.A.S. Cocargeaua din regiunea București s-a obținut la griul irigat un spor de 2.855 kg/ha față de cultura neirigată. Sporuri mari de producție la cultura griului irigat au mai obținut și unele gospodării agricole de stat din regiunile Banat, Crișana, Ploiești, București și Oltenia.Sporuri Însemnate de producție au fost obținute și Ia porumbul irigat. Astfel, G.A.S. Cotu-Lung din regiunea Galați a obținut un spor de producție de 4.790 kg boabe Ia hectar de pe o suprafață de 33 ha și un spor mediu de 2.300 kg boabe la hectar pe 381 de ha. Producții mari la cultura irigată a porumbului au mai realizat și alte gospodării agricole de stat din regiunile Galați și București.Șl în sectorul cooperatist s-au obținut producții mari la cultura Irigată a porumbului: G.A.C. Jegă- lia și G.A.C. Cocargeaua din regiunea București, bunăoară, au recoltat 8.000 și respectiv 6.000 kg porumb boabe la ha.Din cele arătate rezultă că unitățile agricole socialiste care au aplicat complexul de măsuri stabilit au obținut rezultate bune în cursul anului 1961 la culturile irigate. Este necesar ca toate gospodăriile agricole de stat și colective să analizeze temeinic cauzele care au dus la recolte nesatisfăcătoare pe terenurile irigate in 1961 și să-și Întocmească din vreme planuri de lucru concrete, axate pe Îndrumările dates de Ministerul Agriculturii, să urmărească Îndeaproape aplicarea lor. Potrivit indicației date de partid va trebui acordată mai multa atenție obținerii în anul viitor pe suprafețe cît mai mari a unei producții de cel puțin 5.000 kg porumb boabe la ha în cultură irigată.Dînd atenția cuvenită aplicării unei irigații raționale vom putea realiza pe aceste suprafețe sporuri de producție din ce in ce mai ridicate iar investițiile efectuate vor putea fi amortizate intr-un timp scurt.Ing. NICOLAU CEZAR și ing. CIOCIRLIE CONSTANTIN din Ministerul Agriculturii

COOPERATIVA DE INVALIZI „CHIMICA" - BUCUREȘTI
| Calea Șerban Vodă 22-24 — Raion N. Bâlcescu
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La prețurile de vînzare cumpărătorii 

beneficiază de rabat comercial /
8

Delegații trimiși tn regiunea Mu- 
reș-Autonomă Maghiară au anunțat 
secția agricolă a raionului Arad că 
au cumpărat 560 de vaci și vi
țele; alte 600 de animale au fost 
cumpărate în regiunea Maramu
reș; 1.000 de vaci și vițele a achizi
ționat pentru a fi trimise gospodă
riilor colective din raionul Arad, 
l.S.A.A.R. Timișoara.

In mai puțin de două săptămîni 
au fost deci cumpărate pentru cele 55 de gospodării colective din acest 
raion 2.160 de vaci, juninci și vițele. 
Adică în mai puțin de două săptă
mîni, s-a procurat aproape jumătate 
din tot ce s-a cumpărat în primele 
10 luni ale anului, sau, cu alte cu
vinte, mai mult de un sfert din pla
nul anual de cumpărări. Astfel 
este infirmată părerea unor tova
răși din secția agricolă a sfatului 
popular raional, părere potrivit 
căreia planul de cumpărări de 
animale nu poate fi îndeplinit in
tegrat Nu este mai puțin adevărat 
că dacă pînă la 30 octombrie n-a 
fost realizat decît 38,5 la sută din 
planul de cumpărări la vițele, 
răspunderea o poartă în egală mă
sură și conducerile unor gospodării 
colective.

Dar iată mai întîi cîteva exem
ple care ilustrează preocuparea sus
ținută a unor gospodării colective 
pentru realizarea planului de cum
părări. Gospodăria colectivă din 
Macea a cumpărat 140 de vițele, 
față de 100 plan. Explicația depă
șirii constă în aceea că conducerea 
acestei unități nu a așteptat ca gos
podăria să primească animale din 
alte raioane, sau chiar regiuni. Cele 
mai multe din vițele au fost pro
curate pe plan local de la colecti
viștii care aveau mai multe ani
male decît prevede statutul. Tot 
așa au procedat și colectiviștii din 
Șiria, care au cumpărat nu mai pu
țin de 260 de. vițele.

In alte locuri însă lucrurile nu mai repede a tuturor adăposturilor 
stau așa. Se disting două as- pentru animale, 
pecte : unele gospodării au acor-

dat multă atenție cumpărărilor 
de vaci, și puțină realizării planu
lui la vițele. Numai așa se explică 
cum colectiva din Curtici și-a reali
zat planul la vaci cumpărtnd 200 
de capete, dar a cumpărat numai 
175 de vițele din 380 plan, sau, un 
exemplu și mai concludent: gospo
dăria din Semlac a cumpărat 119 
vaci, față de 118 plan și numai 29 
de vițele din 150 cit prevedea pla
nul. Celălalt aspect privește acele 
unități care au acordat o atenție 
scăzută atît realizării planului de 
cumpărări la vaci, cît și la vi
țele. De acestea sînt mai puține. 
Spre exemplu colectiva din Vinga 
a cumpărat numai 72 de vaci, din 
130 plan și 66 de vițele, față de 
270 prevedere de. plan.

Se observă șt o altă situație. In 
vreme ce efectivele de vaci și ju
ninci prevăzute să se cumpere din 
credite sînt toate în unități, cele 
ce urmau să fie cumpărate din 
fonduri proprii reprezintă mai pu
țin de 4 la sută din total cumpără
ri. Or, în lunile din urmă gospodă
riile au valorificat mari cantități 
de produse și dispun de suficiente 
fonduri pentru a-și cumpăra ani
male la nivelul sarcinilor de plan.

Concluziile ce se desprind din 
aceste cîteva constatări sînt clare. 
Este necesar ca organele agricole 
ale raionului și conducerile gospo
dăriilor colective să acorde cea mai 
mare atenție realizării integrale a 
planului de cumpărări la vițele în 
scurtul răstimp ce a mai rămas. 
Paralel cu aceasta trebuie să se 
asigure animalelor o bază furajeră 
satisfăcătoare, folosindu-se toate re
sursele furajere existente în unități 
și lichidîndu-se risipa de nutrețuri 
care se face simțită în unele unități 
unde mari cantități de coceni se află 
încă pe cîmp. Atenție deosebită tre
buie să se dea și terminării cît

(Urmare din pag. l-a)

pe rind eu care ocazie te pier
deau multe plante, micșorindu-se 
astfel densitatea la ha. In anul 
acesta am izbutit să asigurăm in 
final densitatea de 28.000 plante r«- 
caltabile la ha, cea mai potrivită 
solului brigăzii noastre și hibridu
lui dublu folosit. Pe toată durata de 
vegetație a porumbului au fost date, 
în total, 4 profile mecanice și 3 
manuale. La prășitul mecanic trac
toriștii din brigadă și-au reglat bine 
cultivatoarele și au lucrat cu mare 
atenție, reușind să păstrăm pină la 
recoltare densitatea arătată mai sus. 
In afară de cele spuse nu am mai 
aplicat alte lucrări culturii porum
bului.

pe
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★Am Înfățișat în rindurile de mai sus experiența cîtorva fruntași ai G.A.S. „Ion Roată". Recolte asemănătoare de porumb an fost realizate în toate brigăzile gospodăriei ceea ce dovedește că există încă rezerve pentru a se obține, tn condițiile unui an normal, producții și mai mari la hectar. Pe baza analizei acestora, gospodăria și-a propus să obțină în anul viitor o producție medie de peste 5.000 kg porumb boabe la ha pe suprafețe cit mai mari. In acest scop au și fost luate primele măsuri. S-au Identificat terenurile și amplasat cultura de porumb pe suprafețele cele mai corespunzătoare, întocmin- du-se totodată un plan de fertilizare prin care se urmărește folosirea cît mai bună a Îngrășămintelor organice și minerale. In aceste zile se continuă cu intensitate transportul gunoiului și al celorlalte îngrășăminte la cîmp. Se va da, de asemenea, atenția cuvenită executării arăturilor adinei de toamnă, precum și celorlalte lucrări cerute de cultura porumbului. Cu ajutorul experienței ctștigate, muncitorii, inginerii și tehnicienii G.A.S. „Ion Roată" vor izbuti negreșit să-șl îndeplinească sarcinile ce le revin, predind fondului centralizat al statului cantități de cereale din ce în se mă) mari.
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Realizările Gruziei sovietice Oameni ai ogoarelor 
colhozniceIn perioada dintre Congresele XX și XXII ale P.C.U.S. în Gruzia s-a dezvoltat continuu industria, a sporit producția de oțel, fontă, laminate, feroaliaje, energie electrică, producția de mașini și mașini- unelte, de utilaje pentru industria alimentară. A crescut, de asemenea, producția mărfurilor de larg consum — de țesături de bumbac, de mătase și lină, de încălțăminte, precum și de produse ale industriei alimentare. Au fost investite mari fonduri în dezvoltarea industriei manganului — ramură de mare importanță pentru economia Gruziei. în această perioadă au luat ființă noi ramuri industriale — industria chimică și electrotehnică. Industria gruzină produce astăzi aparate electronice complexe de mare precizie, puternice locomotive electrice moderne pentru magistralele feroviare. Dezvoltarea industriei și construcțiilor în Gruzia s-a desfășurat sub semnul luptei pentru progresul tehnic al producției. In mod sistematic se desfășoară lucrări de modernizare a utilajelor, de introducere a unor procese tehnologice noi, a metodelor de lucru în flux, de mecanizare și automatizare a unor procese de producție. De pildă, pentru prima oară in practica mondială a fost înfăptuită automatizarea completă a agregatului pentru laminat țevi „400“.In această perioadă au continuat să se dezvolte ramurile tradiționale ale industriei și agriculturii gruzine — producția de ceai, de vinuri, de conserve de fructe. Și aici se folosește tehnica cea mai nouă. De pildă în fabricile de ceai s-a ajuns la un asemenea nivel de automatizare și mecanizare, încît mîna omului nici nu atinge ceaiul brut. Ca urmare a introducerii tehnologiei înaintate și a tehnicii noi, la 25 fabrici de ceai s-a reușit să se sporească productivitatea cu peste 50

la sută — ceea ce a permis să se economisească fondurile necesare construirii a 26 noi fabrici de ceai.Dezvoltarea industriei în Gruzia a depășit cu mult prevederile planului septenal. Numai în doi ani ai septcnalului volumul producției globale a industriei a crescut cu 15 la sută față de 12 la sută cit prevedeau ciirele de control.în Gruzia a crescut considerabil producția la principalele produse agricole: carne, lapte, ouă, lînă, struguri, citrice, fructe, legume. Se dezvoltă cu succes cultivarea ceaiului. Din 1960 cultivatorii de ceai din Gruzia dau țării peste 150.000 tone de ceai brut anual, față de perioada anterioară cînd recolta anuală de ceai nu depășea 100.000 tone. Ei și-au luat angajamentul ca in 1965 să recolteze anual 200.000 tone ceai brut, în loc de 170.000 tone cit prevedea planul.în Gruzia știința cunoaște o înflorire nemaiintilnită. Dacă pină la instaurarea puterii sovietice in această republică nu exista nici o instituție de cercetări științifice, in prezent insă datorită înțelepte) politici naționale leniniste a P.CX.S. în Gruzia se numără 100 de instituții de acest fel. A luat un mare avînt munca de cercetare in domenii atit de actuale ale științei.La reactorul atomic al Academiei de Științe a R.S.S. Gruzine, oamenii de știință gruzini, in colaborare cu oamenii de știință din Azerbaid jan și Armenia, efectuează cercetări importante în domeniul folosirii energiei atomice în scopuri pașnice.Geofizicienii gruzini, în strânsă colaborare cu specialiști din Leningrad și Moscova, efectuează cercetări in vederea elaborării unor metode eficiente de combatere a grin- dinei. Ca rezultat al acestor cercetări, încă în anul acesta a fost organizată cu titlu de experiență apărarea de grindină a unui teritoriu de peste 30.000 de bec’o’—.
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DIN R. S. CEHOSLOVACĂ

Lucrări de irigafieAnul acesta în regiunea Slovacia de vest au fost irigate 2.000 ha de păminturi lucrate de cooperativele a- gricole.In raionul Dunajska Streda, cooperativele agricole au construit anul acesta un sistem de instalații pentru irigarea a 1.650 ha.
DIN R. P. D.

în anii actualului cincinal se va continua să se acorde o mare atenție irigării pămintului in reaiunea Slovacia de vest Principala sarcină râmi ne și de acum înainte asanarea și îmbunătățirea complexă a solului.
COREEANĂ

• revoluționare tehnică a mecar-i- i* zării culturii porumlrului. Ghita-1 | Iov a dovedit practic că un sin- 8 | gur om. care stăpânește Ia per- g ’ fect.e tehnica poate cultiva și |recolta porumbul pe o suprafață 8■ de peste 100 hectare. Brigada de j 
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La O, N. U.

0 importantă victorie 
a forțelor iubitoare de paceIn ședința din ziua de 24 noiembrie, Adunarea Generală a Organizației Națiunilor Unite a aprobat două dintre cele mai importante documente ale actualei sesiuni- Este vorba despre rezoluția care prevede transformarea continentului african într-o zonă denuclearizată și care conține, de asemenea, un apel adresat tuturor statelor din lume de a se abține de la folosirea continentului african pentru experiențe nucleare, pentru păstrarea și transportarea armei nucleare; este vorba, de asemenea, despre declarația cu privire la interzicerea folosirii armei nucleare și termonucleare, document în care se menționează că folosirea acestei arme reprezintă un război împotriva întregii omeniri.Dezbaterile care au avut loc in jurul acestor documente atit in A- dunarea Generală, cit și in cadrul Comitetului Politic, au arătat din nou cine dorește intr-adevăr destinderea încordării internaționale și cine este împotriva destinderii. In timp ce Uniunea Sovietică, țările socialiste și alte state iubitoare de pace au rost pentru adoptarea celor două documente. țările membre ale NAT.O. in frunte cu S.U.A.. s-au împotrivit cu înverșunare. Cînd. de exemplu, in Comitetul Politic al Adunării Generale, delegațiile a nouă țări din Africa și As.a au prezentat o rezoluție in care se propunea să se declare că folosirea armei nucleare și termonucleare contravine spiritului, literei și telurilor O.N.U. și de aceea este o încălcare directă a Cartei O.N.U- a normelor dreptului international și a leselor omenirii, delegatul S.U.A., s-a pronunțat categoric împotriva aceste, rezoluții.Aceeași atitudine a adoptat-o reprezentantul Statelor Unite și in ședința din duareeata zilei de 24 noiembrie a Adunărti Generale. El a încercat din boc să mobilizeze toate forțele pentru a face să eșueze rezoluția pusă îs discuție. In cuvîntul său. delegatul american a căutat să demonstreze că folosirea armei nucleare nu contravine Cartei ONU. si

dreptului internațional. El a ajuns pînă acolo încît a afirmat chiar că rezoluția care propune să nu se folosească arma nucleară reprezintă un „precedent periculos".Ca în toate cazurile în care-i vorba de apărarea păcii și binelui omenirii, delegația Uniunii Sovietice s-a situat și de astă dată pe o poziție constructivă, sănătoasă. Ea a sprijinit cu multă satisfacție atit proiectul de rezoluție al statelor africane cu privire la transformarea Africii într-o zonă denuclearizată, cit și proiectul de rezoluție al statelor africane și asiatice privind adoptarea unei declarații care să menționeze că folosirea armei nucleare si termonucleare contravine spiritului, literei și țelurilor ONU. și de aceea reprezintă o încălcare directă a Cartei O.N.U. Uniunea Sovietică a dovedit astfel din nou că pronuntindu-se pentru rezolvarea imediată a sarcinilor dezarmării generale și totale — cea mai arzătoare Si imperioasă problemă a timpurilor noastre — sprijină în același ’imp călduros orice propunere constructivă îndreptată spre destinderea ipcor- dării internaționale, spre întărirea încrederii intre state si care înlesnește înfăptuirea dezarmării generale și totale.Poziția hotărită a U.KS.S. și a celorlalte state iubitoare de pace a determinat ca Adunarea Generală a O.N.U. să adopte, in pofida împotrivirii țărilor membre ale N.A.T.O. și mai ales a S.U-A.. cele două importante rezoluții pentru cauza păcii. Prunul document a fost adoptat cu 55 de voturi pentru, 44 de abțineri și nici un vot împotrivă, iar cel de-al doilea cn 55 de voturi pentru și 20 împotrivă; 26 de delegații s-au abținut de la vot.Adoptarea celor două rezoluții de către Adunarea Generală a O.N.U. reprezintă o victorie remarcabilă a forțelor iubitoare de pace. Realizarea practică a acestor documente va constitui, de bună seamă, un pas important spre slăbirea încordării internaționale. spre dezarmarea generală și totală.

Cetățeni!
întreprinderile Regionale AGROSEM 

AU PUS ÎN VINZARE I
•■_■■* 1 i. • y

Pomi fructiferi altoifi și garantați
din cele moi bune specii și soiuri, proveniți z 

din pepinierele statului. >;
Puteți să vă procurați pomii altoiți necesar 
gospodăriei dvs. din Centrele de Desfacere ; 
s'tuate in toate piețele orașelor și în comur^ z

PROCURAȚI-VĂ DIN TIMP POMII ALTOIȚI, * ; 

adresîndu-vă cu încredere <<
Centrelor de Desfacere AGROSEM

PĂMÎNTUL Șl ȚĂRANII DIN ȚĂRILE CAPITALISTE

Frâmîntările din satele italiene
DezvoltareaAnul acesta în R.P.D. Coreeană, unde condițiile climaterice sint deosebit de favorabile dezvoltării po- miculturii, s-a obținut o recoltă deosebit de bună de mere, pere, caise, struguri și alte fructe. Rezultate deosebite au fost obținute în regiunea Pukcen, renumită pentru livezile de meri. Aici s-au obținut în medie 37 tone de mere la tenbo, a- dică de 4,5 ori mai mult decît în perioada dominației colonialiste japoneze.Rezultatele regiunii Pukcen, precum și ale celorlalte regiuni pomicole din R.P.D. Coreeană se dato-

DIN R. D. VIETNAM

pomiculturiiresc dezvoltării rapide a tiomi culturii in anii de după război. In a- ceastă perioadă au fost refăcute gospodăriile pomicole, iar in regiunile deluroase au fost plantate livezi de pomi fructiferi pe suprafețe mari. In timpul planului cincinal au fost plantați pomi fructiferi pe o suprafață de 100.000 de tenbo.Potrivit prevederilor planului septenal (1961—1967) suprafața grădinilor cu pomi fructiferi va fi extinsă cu 250.000 tenbo, iar la sfirșitul acestei perioade producția de fructe va crește la 500.000 tone pe an.
Recolte bogate pe pămint urile 

desfeleniteAnul acesta, tn R. D. Vietnam au fost desțelenite 70.000 ha — o suprafață de zece ori mai mare decit a- ceea desțelenită anul trecut. De pe suprafețele desțelenite de la Începutul acestui an se prevede să se obțină o recoltă de aproximativ 100.000 de tone de produse alimentare.Pînă la sftrșltul anului 1965, în R. D. Vietnam va fl redată agricultu-

ril o suprafață de aproximativ 550.006 de ha. In afară de faptul că coeficientul de utilizare a pămtntorilor va crește de la 1,4 la XIn regiunile muntoase, pe suprafețele redate agriculturii anul acesta au fost Înființate 59 de cooperative agricole. Aici s-au mutat circa 100 000 de persoane din regiunile de deltă.

Cîatniile și dealurile însorite ale Italiei produc mrzlte gri ne. fructe, legume. Dar. păminturile acestee roditoare, ca in oricare tară capitalistă. nn aparțin decit intr-o mică măsură celor ce Ie lucrează In această privință, datele arată că numai jumătate din păauntcrde lucrate ta Italia apenxa țăranilor. In tras cc asovem s. cniabnrn. care folosesc nuna safsra’.ă stăpl- nesc restul. Marii proprietari funciar! — 1680 ’.a — cart detusfiecare peste 1000 de hectare, stăpânesc In total o suprafață egs'.l re aceea a 3 milioane de tărâm italieni.Aa de an țăranii muncitori dtn Italia suferă tot mai Mite lipsuri, veniturile realizate de ei fiind foarte scăzute .Arest Jucru nu e de mirare attta timp cit pămîntirrtie se află la miimîe exploatatorilor. Dta munca țăranilor iși măresc to* mai mult averea mosăerii si chiaburii De aceea, in satele italiene se aud (fin ce in ce mai multe nemeitumm. Țăranii mun- i citori sint in permanentă fr&mintare.Multe slut stinle despre valul mișcărilor țărănești, despre ciocnirile
Consfătuirile raionale ale colectiviștilor fruntași

Puterea cointeresării
(Urmare din pag- l-a)

peste 940 de kg de porumb. Obți- 
ntnd cite 30.700 și, respectiv, 25.400 
de kg de sfeclă de zahăr la hectar, 
gospodăriile colective din Socoale și 
Dragoș-Vodă au depășit planul la 
această cultură cu mii de kg la ha.

Ținind- seatna de însemnata con

tribuție pe care o aduce acest sis
tem de organizare și retribuire • muncii la îndeplinirea cu succes a 
sarcinilor de producție, consfătuirea | 
de la Călărași l-a dezbătut pe tar* I în scopul introducerii lui tn toate ; 
gospodăriile colective din raion, la j 
toate culturile fi in toate fermele de 
animale.

Din cuvînlul parficipanjilorVASILE FLOAREA — mulgătoare la G.A.C. Roșeți: .„.In numai zece ■ luni producția de lapte obținută de mine pe cap de vacă furajată a depășit 2.000 de litri. Experiența anului acesta mi-a arătat că de ia actualul lot de vaci se poate obține o producție medie de 3.000 de litri. Aceasta este, de altfel, producția pe care mă angajez s-o realizez in 1962...“.NICOLAE TUDOR — președintele G.A.C. Dragoș-Vodă : „...Aplicind 
retribuția în raport cu rezultatele muncii, gospodăria noastră a reușit ca 
la toate culturile și la fermele de animale sâ obțină producții peste plan. 
Ca urmare, valoarea zilei-muncă va fi în acest an de 44 de lei. Dacă avem 
în vedere banii și produsele pe care le vor primi colectiviștii pentru 
depășirea producțiilor la valoarea aceasta se mai adaugă, raportat la 
ziua-muncă, cel puțin încă zece lei...".GH. OPÂEA — președintele G.A.C. Ștefan-Vodă: „...Colectiviștii m-au împuternicit să raportez consfătuirii că pe lingă cele 30 de vagoane de porumb cu care am suplimentat recent contractul, vom mai livra statului încă zece vagoane de porumb, dînd deci cu 40 de vagoane mai mult decît am contractat inițial...".' Tov. STOENICĂ ION — președintele gospodăriei colective „8 Mar- tie“-Țigănești : gospodăria noastră n-a împlinit încă doi ani, dar a izbutit să obțină realizări frumoase. Fondul de bază trece de 2.200.000 de lei și in 1960, primul an de activitate, valoarea zilei-muncă a fost de 42,50 lei. La baza măririi valorii zilei-muncă și a fondului de bază stă dezvoltarea multilaterală a gospodăriei. Pe lingă culturile cerealiere șl tehnice am acordat o atenție deosebită dezvoltării sectorului zootehnic și legumicultorii. In prezent, gospodăria are 580 de bovine, din care 106 vaci cu lapte, peste 500 de ovine, mai bine de 200 de porcine și un însemnat număr de păsări. Sintem hotărîți ca pe viitor să dăm o și mai mare atenție dezvoltării tuturor ramurilor de producție, să sporim necontenit averea obștească a colectivei noastre și să ne ridicăm ta felul acesta tot mai mult nivelul de trai.

Cultura porumbului, 
în centrul atențieiLa consfătuirea de La Călărași porumbul ne-a dovedit din non eă și merită inspiratul nome de rege al cnlterilor. pe care i l-a dat ea ani in armă • revistă sovietică.De porumb *-aa ocupat toți vorbitorii Și totalixind ce *u spus ei reiese eă in raion — pe cel puțin 1XM6 de ha — *e vor obține in 1962 in reltart «râri- gită cite 5.M» și peste 5.M* kg de porumb boabe la hectar.Am spus „peste 5.966 de kg* nu din greșeală. Tovarășul Tudor Nico Lae. președintele gospodăriei colective din Drago* Vodă, a raportat consfătuirii eă membrii colectivei pe care o conduce au hotărât ea de pe 680 de ha cultivate eu porumb ta cultură neirigată, sâ recoltele este 5.560 de kg la ha Hotărirea colectiviștilor I se bazează pe faptul eă ta condiții destui de grele ei au recoltat anul acesta, pe un lot. experimental de 101 ha cite 5.690 de kg de porumb boabe la ha O pro- ducție și mai' mare la ha — 5.819 b kg — a obținut, in ciuda precipitațiilor puține, gospodăria colectivă din Socoale pe un lot demonstrativ de IM de ha Exemple de acest fel se mai pot daDeci hotărârea participanților la consfătuire de a obține 5.000 și peste 5.000 de kg de porumb boabe la hectar in cultură neirigată se întemeiază pe o bună experiență și e pe deplin realizabilă.

dintre țărani: Mr 4 pămint și moșieri, despre g.even s; demonstrabile de masă ale ■■socrilor agricoli. Sint bine cunoscuse ie pildă mișcările țărănești din tegtuaile Ravena. Bari. Sieua. Flores*.». Bc-ogns. Modena. Rege: o-neL-Err. » De asemenea, este tane cusaoac-ztă greva dtjmașilor dra întreaga Rafie, ne la începută] lumi august, riad impmnâ cu oamenii muncii de la orașe, dijmașu au organizat aici mitinguri și demonstrații la care au participat peste două m: mane de oameni. Pe străzile Bo’.ogne; Parmei. Modenei și altor orașe, se înșirau de-a lungul a kilometri întregi un număr nesfir- sit de căruțe țărănești, purtind iczăci care cereau îmbunătățirea r.tMției cimenîor muu cu din agri- -te-a Revendicările acestora tint sprijinite de muncitorii de Ia crase, care ta semn de souduriute, au declarat, ta multe părt. yseve. Tot în sprijinul revendicărilor oamenilor muncu din agricultură, an grtrode depstati comuniști și socialiști italieni a prezentat parlamentului o re- zoiutie In care se cere ca pămlntul să fie împărțit celor ce-î muncesc.Frămintănle prin care trec satele itaheae au cauze multiple si adinei. In cocditiile stâpînirii pămlnturilor de către conți, duci, principi — mari latifundiari — ..mezzadr* (țăranii drjmași, fără pămint) sini nevoită să lacreze parcele de teren de la latifundiar. căruia sint obligati a-i da jumătate din recolta obținută. Reducerea preturilor de achiziție la produsele agricole, plata impozitelor ridicate și alte angarale, fac ca țăranii dijmași

să realizeze venituri foarte mici. Situația țăranilor italieni s-a înrăutățit și continuă să se înrăutățească tot mai mult datorită participării Italiei la „piața comună". In aceste condiții asistăm la o tot mai mare concentrare capitalistă a păminturilor, in care timp marii proprietari funciari, siliți să facă fată concurentei partenerilor
ta’.e. bineînțeles cu ajutorul subvențiilor acordate de stat In același timpțăranii cu gospodării mici nu se bucură de nici un ajutor din parteastatului nu pot să înfrunte concurenta marilor gospodării capitaliste, seruinează și iși părăsesc pămînturile, Ei vin la orașe să caute de lucru, să ciștige o bucată de pline si îngroașă rândurile șomerilor. După cum au arătat chiar ziarele burgheze, în ultimii ani au plecat de la sate peste un milion de £rani.Țăranii italitei se ridică la luptă tot mai hotărită pentru îmbunătățirea situației lor și cer schimbarea radicalăa politicii economice. De teamă, marii proprietari funciari au fost nevoiți să accepte revizuirea actualelor contracte Înrobitoare, cum s-a intimplat la Ferrara. Cremona și în alte, cîteva provincii, dar țăranii nu se mai mulțumesc cu aceasta, ci cer ca Întregul pămint să fie dat lor.„Pămintul să fie al celor ce-1 muncesc* — aceasta a fost una dinlozincile proclamate ta vara acestui an de către cei peste 20.000 de oameni ai munci: de Ia sate, ta cadrul uriașei demonstrații țărănești, de la Roma

RADU SANDU

Consfătuirea lucrătorilor
din agricultura SiberieiLa 25 noiembrie, la Novosibirsk s-a deschis consfătuirea '.jcrătorilor din agricultura Siberiei, la care participă N. S. Hrușciov, președintele Consiliului de Miniștri al U RS.S.Raportul cu privire la măsurile

pentru sporirea producție: agricole j in colhozurile si sovhozurile Sibe- j riei a fost prezentat de Ghennad: Voronov. prim-vicepreșeâ:n’e al Bi- i roului C, C. ai P.C.U.S. pentru : R.ST5JL
ȘTIRI EXTERNE

• In mesajul adresat Congresului 
național al păcii, care s-a deschis Ja 
Londra în ziua de 25 noiembrie din 
inițiativa Comitetului englez pentru 
apărarea păcii, N. S. Hrușciov a sub
liniat. printre altele : „Trăim in epo
ca unei mărețe bătălii pentru pace— 
lbainte de țoale este necesară unita
tea tuturor forjelor care se pronunță 
pentru pace și prietenie intre popoa
rele din Europa și din lumea în
treagă1*.

• De curînd Camera Deputaților a 
Congresului national (Brazihaf, a a- 
probat cu majoritate absolută hotă- 
rîrea cu privire Ia restabilirea rela
țiilor diplomatice cu Uniunea Sovie
tică.

• „Contribuția țărilor nordice la 
cauza dezarmării .și păcii". Sub acea
stă lozincă se desfășoară lucrările

conferinței țărilor nordice pe anul ; 
1961 care s-a deschis în ziua de 25 
noiembrie la Copenhaga. La conte- ’ 
rință participă cite 40—60 delegați ' 
aleși din partea diieritelor organ;- 
zaț;; obștești din Finlanda. Suedia. ' 
Norvegia și Danemarca, precum și ' 
reprezentanți ai celor două state ger- . 
mane — RJ3. Germană fi R. F. Ger- ’ ei ană.

• Intr-o convorbire cu un cores
pondent al agenției de presă „No- 
vosti“, președintele Republicii Fin
landa. Urho K. Kekkonen, a declarat 
printre altele, că recentele convorbiri 
cu Nikita Sergheevici Hrușciov au 
fost foarte folositoare, influenta lor 
binefăcătoare asupra evoluției rela
țiilor de prietenie finlandezo-sovieti- 
ce este evfdehtă.

Crescători !
Puteți realiza venituri sporite pentru gospodăria voastră, 

dacă contractați vițele prin oficiile zonale ale întreprinderii de 
Stat pentru Aprovizionarea cu Animale de Reproducție — 
I S.A A R. — care oferă avansuri bănești prețuri bune la pre* 
•uare, precum și alte avantaje.

I.S.A A R.-ul contractează toate vițelele, chiar de la nași 
tere, indiferent de rasă.

GOSPODARII AGRICOLE COLECTIVE
Șl ÎNTOVĂRĂȘIRI AGRICOLE!

Procurați vă vaci, vițele și ol prin oficiile zonale ale 
I S A A R.-ului, care vă asigură livrarea de animale de înaltă 
valoare zootehnică, la prețuri avantajoase .

Muncitori, ingineri 
și tehnicieni 

din agriculturăPentru a fi la curent cu metodele tehnice noi folosite in agricultură, abonați-vă la REVISTA GOSPODĂRIILOR AGRICOLE DE STAT pc anul 1962. .Prin intermediul acestei publicații se face un larg schimb de experiență intre gospodăriile agricole de stat și alte unități din sectorul socialist al agriculturii, în vederea sporirii producției agricole.Abonamentele se fac direct prin redacție, București, B-dul Magheru nr. 28, achitarea făcîndu-se prin virament in contul nostru nr. 136.401.11 Banca de stat D.E.B.S. sau prin mandat poștal in cazul sumelor sub 100 lei.Costul unui abonament este de lei 36 anual.

CITITORI!Faceți din timp abonamente la ziarul
„AGRICULTURA 

NOUĂ" I

3 luni6 luni un an se
lei 5 lei 10lei 20 primesc de

pe anul 1962
Costul unui abonament:‘ ........pepepeAbonamentele' către difuzor!! de presă din instituții, S.M.T.-uri, gospodării de i stat factorii poștali și oficiileI poștale.

Piața Scînteii nr. 1 București. Telefon I 17.60.1Q

4.


